



OSMANLI'DAN CUMHURİYET'E TÜRK BASININDA RUSYA TÜRKLERİ KONULU HABER VE MAKALELER BİBLİYOGRAFYASI (1908-1923)*

*Emin ÖZDEMİR***

*Mehmet Yusuf ÇELİK****

ÖZET

Türkistan'dan Kırım'a çok geniş bir coğrafyada yaşayan Rusya Türklerinin Osmanlı Devleti ile olan münasebetlerinin tarihini Osmanlı'nın kuruluş dönemine kadar götürmek mümkündür. İki bölge arasında siyasi münasebetler Rusya'nın Türk Bölgelerini işgali ile kesintiye uğrasa da kültürel münasebetler her zaman devam etmiştir. 1870'li yıllardan itibaren Osmanlı'da günlük basın yayın faaliyetlerinin yaygınlaşmasıyla birlikte Tasviri-i Efkar ve Basiret gazetesi gibi yayın organlarında Rusya Türkleri ile ilgili ilk haberler yayınlanmaya başlamıştır. II. Meşrutiyet döneminde Yusuf Akçura, Ahmet Ağaoğlu, Abdürreşid İbrahim, Halim Sabit gibi İstanbul'a gelen Rusya muhaciri Türk aydınlarının da katkılarıyla Rusya Türkleri arasında gelişen Ceditçilik çerçevesinde tartışılan sosyal ve kültürel konular, Osmanlı aydınları tarafından yakından takip edilmiştir. Bu periyotta Osmanlı basınında Rusya Türkleri ile ilgili haberler yoğunluk kazanmıştır. Osmanlı basınında Rusya Türklerine olan ilgi kültürel konularla sınırlı kalmamış siyasi konulara da yer verilmiştir. Sırat-ı Müstakim (Sebilür Reşad), Türk Yurdu, İslam Dünyası, Tearüf-i Müslimin gibi gazete ve dergiler, haberlerin yoğunlaştığı basın yayın organları arasındadır. Yapmış olduğumuz bu çalışma, Osmanlı'dan Cumhuriyet'e Arap harfli Türkçe yayınlanan gazete ve dergiler tetkik edilerek Rusya Türkleri ile ilgili makale ve haber niteliği taşıyan yazıların tespit edilmesi sonucu hazırlanmıştır. Çalışmamız, yayınlanan haberlerin yoğunluğu dikkate alınarak 1908-1923 tarihleri arasında sınırlandırılmıştır. Konu ile ilgili gazete ve dergiler titizlikle incelenmiş olmakla beraber bir boşluğu dolduracağı düşüncesiyle hazırlanan bu bibliyografya çalışması bir deneme mahiyetindedir.

Anahtar Kelimeler: Rusya Türkleri, Türk Basını, Bibliyografya, Osmanlı Devleti.

* Bu makale Crosscheck sistemi tarafından taranmış ve bu sistem sonuçlarına göre orijinal bir makale olduğu tespit edilmiştir.

** Nevşehir Hacı Bektaş Veli Üniversitesi Fen-Edebiyat. Fak. Tarih Böl., El-mek: ozdemiremin71@hotmail.com

*** Nevşehir Hacı Bektaş Veli Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Tarih Anabilim Dalı Doktora Öğrencisi, samey@mynet.com



**THE BIBLIOGRAPHY OF THE NEWS AND ARTICLES ABOUT
TURKS OF RUSSIA AT THE TURKISH PRESS FROM
OTTOMAN TO REPUBLIC (1908-1923)**

ABSTRACT

It is possible to see the relations between Ottoman State and Turks of Russia, who lives in a wide range of geography from Turkistan to Crimea, beginning from the establishment era of Ottoman State. Even though the political connections were interrupted by the Russian invasion at the Turkish territories, cultural relations have always continued. From the 1870s With the spread of daily media activities in the Ottoman Empire Such as Tasviri-i Efkâr and Basiret The first news about the Russian publication has been published with the effects of the Turkish intellectual immigrants from Russia as Yusuf Akçura, Ahmet Ağaoğlu, Abdürreşid İbrahim, Halim Sabit. The social and cultural issues which were mentioned and evolved around the idea of neologism among the Turks of Russia have followed closely by the Ottoman intellectuals at the II. Constitutional Period. During this period, the Turkish news related to Russia have increased. Not only Cultural issues related to Russian Turks, political issues has also been presented Ottoman Press. Such as Sırat-ı Müstakim (Sebilür Reşad), Türk Yurdu, İslam Dünyası, Tearüf-i Müslimin which are among the most news in press tools. This study is prepared by examining the news and articles about Turks of Russia at the newspapers and the magazines which were published in Turkish with Arabic alphabet from Ottoman to Republic. Our study, has been limited considering the intensity of the news published between 1908-1923. This study, in which related newspapers and magazines are closely examined by the opinion that it will fill a deficit, is a bibliography work in a tenor of an essay.

Key Words: Russian Turks, The Turkish Press, Bibliography, The Ottoman Empire.

Giriş

Tarihte teşkilatçılık özellikleriyle ön plana çıkmış olan Türkler, ilk çağlardan itibaren Orta Asya'dan, Hindistan'a, Ön Asya'ya, Orta Avrupa'ya ve Balkanlara göçler yapmışlar, gitmiş oldukları bu bölgelerde muhtelif siyasi örgütler kurmuşlardır. Bu sebeplerle günümüzde Türk tarihinin sosyo-politik sınırları çok geniş alanlara uzanmaktadır. 16. Yüzyıla Osmanlı, Safevi, Babür gibi devletlerle giren Türkler, ilerleyen yüzyıllarda dünya siyasetindeki etkinliklerini kaybetmişlerdir.

20. Yüzyıla gelindiğinde bağımsızlığını muhafaza edebilen tek Türk Devleti olan Osmanlı Devleti haricinde Türklerin yoğun olarak yaşadıkları bölge Çarlık Rusya'sı hâkimiyetindeki topraklardır. Altın Orda Devleti'nin 1480'de yıkılmasıyla Rusya, Türkistan yönünde yayılmaya başlamış, 1552'de Kazan'ı, 1556'da Astrahan'ı işgal ederek yayılma girişiminde önemli bir aşama kaydetmiştir¹. Petro ile sıcak denizlere inme siyaseti ile sistemleşen Rus yayılmacılığının yönü, bir

¹ Mehmet Saray, "Rusya'nın Asya'da Yayılması", *İ.Ü. Edebiyat Fakültesi Tarih Enstitüsü Dergisi*, S.10-11, İstanbul 1979-1980, s. 279-280.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/ 11 Fall 2013



taftan Karadeniz ve Boğazlar istikametinde gelişirken diğer taraftan da Kazakistan ve Türkistan üzerinden Hindistan'a doğru gerçekleşmiştir. 19. Yüzyılın ortalarına gelindiğinde Kırım, Kafkasya, Kazak Bozkırları, Türkistan ve Türkmenistan topraklarını işgal eden Çarlık Rusya'sı önemli miktarda bir Türk nüfusunu da hâkimiyeti altına almıştır.

Rusya hâkimiyetindeki Türklerin Osmanlı Devleti ile olan münasebetlerini siyasi ve kültürel olmak üzere iki aşamada değerlendirmek mümkündür. İki bölge arasında siyasi münasebetler Rus işgali ile sona ersede kültürel münasebetler işgallerden önce olduğu gibi sonrasında da devam etmiştir. Hac ziyaretleri ve eğitim amaçlı geliş gidişler bu alanda etkili olmuştur². Karşılıklı münasebetlerin gelişmesi, Rusya Türkleri arasında Osmanlı Devleti'ne olan ilginin artmasına etki ettiği kadar Osmanlı kamuoyunda da Rusya Türklerine karşı merakın oluşmasına neden olmuştur. İslamcılık ve Türkçülük eksenlerinde bir kimlik arayışının başladığı bir dönemde ortak dinî ve millî kimliğe sahip Rusya Türkleri ile ilgili konular Osmanlı Devleti iç ve dış siyasetinin gündemini oluşturmaya başlamıştır. Osmanlı kamuoyunda Rusya Türkleri ile ilgili merakın oluşmasında Osmanlı-Rus savaşlarında müttefik arayışı etkili olmuş, 1870'li yıllardan itibaren Osmanlı'da günlük basın yayın faaliyetlerinin yaygınlaşmasıyla birlikte Tasvir-i Efkâr ve Basiret gazetesi gibi yayın organlarında Rusya Türkleri ile ilgili ilk haberler yayınlanmaya başlamıştır. Bunlardan Tasvir-i Efkâr'ın 1868-1869 yıllarındaki sayılarında Türkistan Hanlıkları ve Rusya'nın bu bölgedeki askeri faaliyetleri ile ilgili haberlere rastlamak mümkündür. Sultan II. Abdülhamit'in özel emriyle yayınlanan Tercüman-ı Hakikat ve İkdâm'da Türkistan Türkleri ile ilgili haberler verilmeye devam edilmiştir³.

1908'de Meşrutiyet'in ikinci kez ilanından sonra doğan özgürlük ortamında gelişen basın yayın faaliyetleri Rusya Türkleri ile ilgili haberlerin artmasına ve çeşitlenmesine zemin hazırlamıştır. Osmanlı düşünce hayatında Rusya Türklerine olan ilginin artmasının sebeplerinin başında, Rusya Türkleri arasında modernleşme hareketi olarak ortaya çıkan "*Ceditçilik*" ekseninde gelişen Türkçülüğün etkisindeki Rusya muhaciri Türk aydınlarının, Osmanlı matbuatında dış Türklerle ilgili kamuoyu oluşturma çalışmaları gelmektedir. Karşılıklı geliş gidişlerin artması Rusya Türkleri ile münasebetleri geliştirmiş, bu bölgelerde "*Ceditçilik*" çerçevesinde tartışılan konular, Osmanlı düşünce hayatına da yansımaya başlamıştır. II. Meşrutiyet döneminde sistemleşen Batıcılık, Türkçülük ve İslamcılık ekseninde yapılan tartışmalarda, özellikle "eğitim" ve "kadın" odaklı konulara, benzer tartışmaların yaşandığı Rusya Türklerinden referans gösterme gayreti, Osmanlı basınında Rusya Türkleri arasındaki kültürel gelişmelerle ilgili haberlerin artmasına neden olmuştur⁴.

Osmanlı basınında Rusya Türklerine olan ilgi kültürel konularla sınırlı kalmamış siyasi konulara da yer verilmiştir. Balkan savaşlarının Rusya Türkleri arasında oluşturduğu tepkiler, Cihan harbinde yaşanan Rusya'ya karşı müttefik arayışı, bu bölgede yaşayan Türklerin önemini arttırmış, Rusya Türklerinin yaşadıkları bölgelerdeki siyasi gelişmeler daha yakından takip edilme ihtiyacını doğurmuştur. Rusya'daki Şubat ve Ekim ihtilalleri ve Rusya Türklerinin bağımsızlık mücadeleleri, Osmanlı basınının ilgilendiği konular arasında yer almıştır. Osmanlı Devleti'nin son döneminde Türk bölgelerinden gelen aydın ve siyasilerin öncülüğünde neşet eden muhacir basınının Rusya'daki gelişmelere dikkat çekebilmek amacıyla bu bölgelerdeki haberlere öncelik vermesi, bu dönemde Rusya Türklerinin gündemde kalmasını sağlamıştır.

Yapmış olduğumuz bu çalışma, Osmanlı'dan Cumhuriyet'e Arap harfli Türkçe yayınlanan gazete ve dergiler tetkik edilerek Rusya Türkleri ile ilgili makale ve haber niteliği taşıyan yazıların

² Ahad Andican, *Osmanlı'dan Günümüze Türkiye ve Orta Asya*, Doğan Kitap, İstanbul 2009, s. 197-199; Hüseyin Bargan, "Ahmet Mithat Efendi ve İdil-Ural Türkleri", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S.13, Bahar 2002, s. 24-25,

³ Ahad Andican, *a.g.e.*, s.260.

⁴ Şefika Kurnaz: "Rusya Türklerinde kadınlarla İlgili gelişmelerin Osmanlı Kamuoyuna Yansımaları", *Türk Yurdu*, Aralık 1999-Ocak 2000, S.148-149, s. 430-434.

tespit edilmesi sonucu hazırlanmıştır. Çalışmamız, yayınlanan haberlerin yoğunluğu dikkate alınarak 1908-1923 tarihleri arasında sınırlandırılmıştır. Konu ile ilgili gazete ve dergiler titizlikle incelenmiş olmakla beraber bir boşluğu dolduracağı düşüncesiyle hazırlanan bu bibliyografya çalışması bir deneme mahiyetindedir.

I. Yazarı Belirtilen Makale ve Haberler

- A, [Ayn] Sevindik, “Rusya Müslümanlarında Dil ve Edebiyat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.1, S.19, 30 Zilkade 1326, s.300-302.
- A.Çelik, “Şimâl-i Kafkasya Cumhuriyeti”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 12-13.
- A.Çelik, “Şimal-i Kafkasya’da Bolşeviklerin Söyledikleri ve Yaptıkları”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 12.
- Abdullah, “Buhara’dan Mektup 31 Mayıs 1326”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.7, 24 Haziran 1326, s. 119-120.
- Abdullah, “[Munkariz Olmakta Bulunan İslam Memleketleri]: Buhara”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.96, Cemaziyelahir 1328, s. 313.
- Abdullah Bahattin, “Rusya Müslümanları ve Bolşevikler”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.375, 24 Teşrinievvel 1334, s.206-208.
- Abdülhak, “Kafkasya Muhabir-i Mahsusamızdan (Balkan Muharebesinin Bakü’deki Tesirâtı)”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.9, S.221, 22 Teşrinievvel 1328, s. 239-240.
- Abdurrahman Şerif, “Resimlerimiz: Astrahan Memleketinde (Buhara)-Bab-ı Ali Harikaları”, **Servet-i Fünun**, C.40, S.1028, 3 Şubat 1326, s. 326-329.
- Abdürreşid, “Rusya’da Kur’an’a Tecavüz ve Kelam-ı Kadimi Tahrif”, **İslam Dünyası**, C.1, S.19, 29 Teşrinisani 1329, s. 291-292.
- Abdürreşit, “Cihad ve Âlem-i İslam-2 Harb-i Umumide ve Buhara’dan Afganistan, Hindistan ve Hicaz Tariki İle İstanbul’a Seyahat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.367, 29 Ağustos 1334, s. 52-54.
- Abdürreşit, “Cihad ve Âlem-i İslam-3 Harb-i Umumide ve Buhara’dan Afganistan, Hindistan ve Hicaz Tariki İle İstanbul’a Seyahat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.369, 12 Eylül 1334, s. 93-94.
- Abdürreşit, “Cihad ve Âlem-i İslam-4 Harb-i Umumide ve Buhara’dan Afganistan, Hindistan ve Hicaz Tariki İle İstanbul’a Seyahat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.371, 26 Eylül 1334, s. 130-131.
- Abdürreşit, “Cihad ve Âlem-i İslam-5 Harb-i Umumide Ve Buhara’dan Afganistan, Hindistan ve Hicaz Tariki İle İstanbul’a Seyahat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.371, 3 Teşrinievvel 1334, s. 156.
- Abdürreşit, “Cihad ve Âlem-i İslam-6 Harb-i Umumide ve Buhara’dan Afganistan, Hindistan Ve Hicaz Tariki İle İstanbul’a Seyahat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.373, 10 Teşrinievvel 1334, s. 170-171.
- Abdürreşit, “Cihad ve Âlem-i İslam-7 Harb-i Umumide Buhara’dan Afganistan, Hindistan ve Hicaz Tariki İle İstanbul’a Seyahat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.376, 31 Teşrinievvel 1334, s. 225-226.

- Abdürreşit İbrahim, “Buhara Emiri Abdülehad Han Hazretlerinin Vefatı Münasebetiyle”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.29, 30 Kânunuevvel 1326, s. 65-66.
- Abdürreşid İbrahim, “Devr-i Âlem [1]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.78, 21 Safer 1328, s. 418-420.
- Abdürreşid İbrahim, “Devr-i Âlem [2]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.80, 5 Rebiyülevvel 1327, s.34-35.
- Abdürreşid İbrahim, “Ahval-i Âlem-i İslam Hakkında”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.82, 18 Rebiyülevvel 1328, s. 67-74.
- Abdürreşid İbrahim, “Ahval-i Âlemi İslam Hakkında”, **Sebilürreşad(Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.84, 4 Rebiyülahir 1328, s. 103-109.
- Abdürreşid İbrahim, “Ahval-i Âlemi İslam Hakkında”, **Sebilürreşad(Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.85, 11 Rebiyülahir 1328, s.118-121.
- Abdürreşid İbrahim, “Ahvâl-i Müslimin ve Ulemâ Hakkında [1]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.87,25 Rebiyülahir 1328, s.152-154.
- Abdürreşid İbrahim, “Ahvâl-ı Müslimin ve Ulemâ Hakkında [2]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.88,3 Cemaziyelevvel 1328, s.175-178.
- Abdürreşid İbrahim, “Âlem-i İslam: Şarkın İntibah ve İstikbâli Hakkında [1]”, **Sebilürreşad(Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.91, 24 Cemaziyelevvel 1328, s.226-228.
- Abdürreşid İbrahim, “Âlem-i İslam: Şarkın İntibah ve İstikbâli Hakkında[2]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.93,8 Cemaziyelahir 1328, s.266-268.
- Abdürreşid İbrahim, “Rusya’da Terakki”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.156, 7 Ramazan 1329, s.410-411.
- Abdürreşid İbrahim, “Teârûf-i Müslimin”, **Sebilürreşad(Sırat-ı Müstakim)**, C.7, S.161, 12 Şevval 1329, s.71-73.
- Abdürreşid İbrahim, “Rusya’da Hüseyinof Biraderler”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.14, 2 Eylül 1326, s.228-229.
- Abdürreşid İbrahim, “Müslümanları Kim Uyandıracak”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S. 98, 14 Recep 1328, s. 343-345.
- Acaralı, “Acaristan’da Bolşevikler”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 10-11.
- Ağaoğlu Ahmed, “İsmail Bey Gasprinski”, **Türk Yurdu**⁵, C.III (C.6), S.72,27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 401-404.
- Ahmet Agayef (Ağaoğlu), “Türkiye’de Muhaceret (Meselesi)[2]”, **Sebilürreşad(Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.102,12 Şaban 1328, s.407-408.
- Ahmet Agayef (Ağaoğlu), “Âlem-i İslam ve Siyâsiyât-ı Umûmiye [1]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.98,14 Recep 1328, s.345-347.
- Ahmet Agayef (Ağaoğlu), “Vaziyet-i Siyâsiye-i Hazıramız”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.111, 16 Şevval 1328, s. 118-119.

⁵Türk Yurdu Dergisi’nden alınan makale ve haber niteliği taşıyan yazılar, bibliyografyada şu şekilde kaydedilmiştir: Sayı, tarih bilgisi ve parantez içinde verilen cilt numarası derginin eski Türkçe kayıtlarını ifade eder. Sayfa numarası ise derginin günümüz Türkçesindeki kayıtları açıklar.

- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “Türk Âlemi 1”, **Türk Yurdu**, C.I, S.I, 17 Teşrinisani 1327-30 Kasım 1911, s. 15-17.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “Türk Âlemi 2”, **Türk Yurdu**, C.I, S.2, Kânunuevvel 1327- 24 Aralık 1911,s. 30-32.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “Türk Âlemi 3”, **Türk Yurdu**, C.I, S.3, 15 Kânunuevvel 1327-20 Aralık 1911,s. 46-48.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “Türk Âlemi 4”, **Türk Yurdu**, C.I, S.5, 12 Kânunuevvel 1327-25 Ocak 1912,s. 80-82.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “Türk Âlemi 5”, **Türk Yurdu**, C.I, S.7, 9 Şubat 1327-22 Şubat 1912, s. 111-113.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “Türk Âlemi 6”, **Türk Yurdu**, C.I, S.10,22 Mart 1328-4 Nisan 1912, s. 161-163.
- Ahmed Agayef(Ağaoğlu), “Türk Âlemi 7”, **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.14, 17 Mayıs 1328-30 Mayıs 1912, s. 234-236.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “İçtimaiyât: Osmanlı İnkılâbının Şarktaki Tesirâtı”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.44, 10 Temmuz 1329-24 Temmuz 1913,s. 356-359.
- Ahmed, Agayef (Ağaoğlu), “İsmail Bey Gasprinski”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.72,27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 401-404.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “Tercüme-i Hâl İsmail Bey Gasprinski”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.7), S.73, 11 Kânunuevvel 1330-24 Aralık 1914,s.15-16.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “ Şark Âleminde: Rusya’daki Müslümanlar”, **Türk Yurdu**, C.VII (C.14), S.154,1 Mart 1334-1 Mart 1918, s. 105-107.
- Ahmed Agayef (Ağaoğlu), “ Şark Âleminde: Rusya’daki Müslümanlar”, **Türk Yurdu**, C.VII (C.14), S.155, 16 Mart 1334-16 Mart 1918,s. 121-123.
- Ahmet Münir Reşit, “Mazi ve Halimiz (Rusya Müslümanları Hakkında), **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.11, 12 Ağustos 1326, s. 181-183.
- A.N., “Azerbaycan’da Vaziyet”, **Azeri Türk**, C.1.Sene, S.12, 31 Mart 1928, s. 13-14.
- Ahmet Zeki Velidi - A. Mithat Ömer, “Türk ve Tatar Tarihi (Müellifin Mukaddeması) (Türk Akvamı - Edvar-ı Atika’da Türkler - Geçmiş Zamanlarda Türk Cemiyetleri - Eski Türklerin Maişetleri)”, **Resimli Kitap**, C.9 [b], S.50, Kânunusani 1327, s.26-40.
- Ahmet Zeki Velidi, “Kazan Hanlığının Son Günleri”, **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.19, 26 Temmuz 1328-8 Ağustos 1912,s. 312-314.
- Ahmed Zeki Velidî, “Vambery’nin Eserleri ve Eserlerinde Türklere Nazarı”, **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.55, 12 Kânunuevvel 1329-25 Aralık 1913, s. 122-124.
- Ahmed Zeki Velidî, “Vambery’nin Eserleri ve Eserlerinde Türklere Nazarı -2-”, **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.58,21 Kânunusani 1329-3 Şubat 1914, s. 169-171.
- Akçuraoğlu Yusuf, “Muallime Dair”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.72,27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 404-405.
- Akçuraoğlu, Yusuf, “Rusya’da Sakin Türklerin Hayat-ı Medeniye, Fikrîye ve Siyasiyelerine Dair [1]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.39, 21 Mayıs 1325, s.201-204.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013

- Akçuraoğlu, Yusuf, "Rusya'da Sakin Türklerin Hayat-ı Medeniye, Fikrîyeve Siyasiyelerine Dair [2]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S. 40, 28 Mayıs 1325, s.214-218.
- A.Y.⁶, "Türk Âleminde", **Türk Yurdu**, C.I, S.1, 17 Teşrinisani 1327-30 Kasım 1911, s.20-21.
- A.Y., "Türk Âleminde", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.17,20 Haziran 1328-11 (3) Temmuz 1912, s. 287-290.
- A.Y., "Türk ve Tatar Tarihi", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.18, 12 Temmuz 1328-25 Temmuz 1912, s. 301-302.
- A.Y., "Türk ve Tatar Tarihi", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.19, 26 Temmuz 1328-8 Ağustos 1912, s. 319-321.
- Akçuraoğlu, Yusuf, "Türklerin Büyük Muallim ve Müverrihi İsmail Bey Gasprinski", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.22, 6 Eylül 1328- 19 Eylül 1912, s. 367-369.
- Akçuraoğlu, Yusuf, "Türk ve Tatar Birdir, Türkler Medeniyete Hizmet Etmiştir. 23 Mart 1327 Çarşamba Günü Fevziye Kütüphanesi'nde Akçuroğlu Yusuf Bey Tarafından Verilmiş Konferanstır." **Türk Yurdu**, Türk Yurdu'nun Hediyesi 24. Sayıya İlave, C.I (C.2), 4 Teşrinievvel 1328-17 Ekim 1912, s. 425-430.
- Akçuraoğlu, Yusuf, "Türklük", **Türk Yurdu**, C.II (C.4), Türk Yurdu Altın Armağan 2 (2. Yılın 24. Sayısına İlave), 3 Şubat 1327, s. 466-470.
- Akçuraoğlu Yusuf, "Türklük Şuûnu: Musa Efendi Bigiyef'in Yeni Matbaası", **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.50,13 Teşrinievvel 1329-16 Ekim 1913, s. 46.
- A.Y., "Geçen Yıl 1329 Senesinde Türk Dünyası", **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.63, 3 Nisan 1330-16 Nisan 1914, s. 260-262.
- A.Y., "Geçen Yıl 1329 Senesinde Türk Dünyası", **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.64, 17 Nisan 1330-30 Nisan 1914, s. 278-281.
- A.Y., "Geçen Yıl 1329 Senesinde Türk Dünyası", **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.65, 1 Mayıs 1330-15 Mayıs 1914, s. 293-295.
- Akçuraoğlu Yusuf, "Muallime Dair", **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.72,27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 404-405.
- A.Y., "Türk Dünyasından-Cihan Harbi ve Türkler", **Türk Yurdu**, C.IV (C.7), S.73, 11 Kânunuevvel 1330-24 Aralık 1914, s. 19-22.
- Akçuraoğlu Yusuf, "[Asya-yı Vusta Felaketzedegânı Menfaatine Verilen Konferans:] Akçuraoğlu Yusuf Bey'in Nutku", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.128, 16 Safer 1329, s. 398-400.
- Ali Mansur, "Lozan'dan Sonra", **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 3-5.
- Âlimcan el-İdrisî, "Buhara'da Tahsil", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.59, 6 Şevval 1327, s. 111-112.
- Alimcan el-İdrisî , "Mekteplerimizde Ulum-ı Diniye Tedrisatı [I]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.7, S.171, 16 Zilhicce 1329, s.227-228.
- Alimcan el-İdrisî, "İsmail Bey Hakkında Küçük Bir Hatıra", **Türk Yurdu**, C.IV (C.7), S.74,25 Kânunuevvel 1330-7 Ocak 1914, s. 29.

⁶ A.Y.=Akçuraoğlu Yusuf.

- Alimcan el-İdrisî, “Tercüme-i Hâl: Musa Carullah Efendi Bigi”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.8), S.89,30 Temmuz 1331-12 Ağustos 1915, s. 191-195.
- Arif ve Mehmed Abdülganî, “Bahçesaray’da Medreseler”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.94, 15 Cemaziyelahir 1328, s. 283.
- Azeri, “Bolşeviklerin Telaşı”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 9-10.
- Azeri, “Azerbaycan’da Latin Alfabesi”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 4-6.
- Azeri, “Mösyö Carallah Efendinin Tevkifi”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunievvel 1339, s. 8-10.
- B. Kırımîzade İsmail Sıdkı, “Türkçe Hutbe”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.7, S.163, 26 Şevval 1329, s. 107-108.
- Bakü, “Müslümanları Hayata Davet”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.7, S.176, 28 Muharrem 1330, s. 319-320.
- Bedia Server, “Haftaname (Âlem-i İslam - Hayat-ı İctimaiyye’nin Hususıyla Hayat-ı Aile’nin Ahlakı Hakkında - Rus Müslümanları - Tatarların En Büyük Simalarından Biri Fatih Emir Han’ın Makalesi)”, **İctihad**, C.4.Sene-B, S.86, 26 Kânunuevvel 1329,s.1913-1915.
- Beyanü’l-Hak, “Türkistan’dan Rusya’ya Meyve İhracatı”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.60, 13 Şevval 1327, s. 127.
- Bir Rusyalı, “Manafî-i Milliyeye Karşı Bir Yemin”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.14, 2 Eylül 1326, s. 231-232.
- Bir Rusyalı, “Rusya’da İslam Bulunan Mahallere Mahsus Hafî Polis Heyeti Teşkili”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.15, 9 Eylül 1326, s. 249-250.
- Buhara Muhabir-i Mahsusu, “Buhara Vak’a-i Elîmesi”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.76, 7 Safer 1328, s. 382-384.
- Buhara Muhabir-i Mahsusu, “Buhara Ahvâlî”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.101, 5 Şaban 1328, s. 390-391.
- Buhara Muhabir-i Mahsusu, “Buhara Muhabir-i Mahsusumuzdan”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.82, 18 Rebiyülevvel 1328, s. 74-75.
- Buharalı Abdurrauf, “Buhara Veziri Nasrullah Bi-Pervaneci Efendi Hazretlerine Açık Mektup”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.25, 25 Teşrinisani 1326,s. 10.
- Carallah Efendi - Kaya Nuri, “Şu Günkü Halimizin Sebepleri (Rusya Müslümanlarından Carullah Efendi’nin Şimal Türkçesi İle Yazdığı Uzun Günlerde Roza Adlı Eserinden Alınmıştır)”, **İctihad**, C. 19.Sene, S.158, 1 Teşrinievvel 1923, s.3240-3242.
- Celâl Sâhir, “İsmail Gaspirinski’nin Ruhuna (13 Teşrinisani 1330)”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.72,27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 399.
- Darü’l-Fünun Tarih-i Sinaat Müderrisi Asım, “Kıpçak Türkçesine Dair”, **Darülfünun Edebiyat Fakültesi Mecmuası**, C.1, 1.Sene, S.4, Eylül 1332, s. 380-388.
- Doktor Şefik Hüsnü, “Rusya İnkılabı Vesikaları / Harb-i Umumiden Evvel - Harb-i Umumi Devresi - İlk İsyân - Amele ve Asker Şuraları Teşekkülü - Kortilof Darbesi ve İtilaf Devletleri”, **Aydınlık Mecmuası**, C.1.Sene-4.Sene Arası, S.19, Teşrinisani 1923, s. 482-483.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013

- Dr. İskender Marki, "Asya Tarihinde Turanîler", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.14, 17 Mayıs 1328-30 Mayıs 1912, s. 234.
- E. D, "Tatar Cemiyet-i Hayriyyesi İctima-i Umumisi", **İslam Dünyası**, C.1, S.14, 2 Eylül 1329, s.224.
- Ebu'z-Ziya, "Türklük ve Tatarlık Bahsi -Tatar -Türk", **Mecmua-yı Ebuziyya**, C.10, 30.Sene, S.94, 5 Cemaziyelevvel 1329, s.483-488.
- Emine Sümeyye, "Sibiryalı Kardeşimiz Ayşe Hanım Efendiye", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.6, 10 Haziran 1326, s. 92-93.
- Emine Sümeyye, "Muhterem Hemşirem Sibiryalı Ayşe Hanım Efendi Hazretlerine", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.17, 30 Eylül 1326, s. 273-275.
- F. Bek Han, "Kazan'dan", **Türk Yurdu**, C.I, S.7, 9 Şubat 1327-22 Şubat 1912, s. 116-117.
- Fahri Reis Rızaeddin Bin Fahrettin - Nedve Reisi Ziyaeddin Bin İkmali, "Hilal-i Ahmer Havadisi (Gazi Mustafa Kemal Paşa ve Hilal-i Ahmer - Rusya Müslümanlarının Hilal-i Ahmer'e Teşekkürü - Türkiye Hilal-i Ahmer Cemiyeti Muhteremesine)", **Türkiye Hilal-i Ahmer Mecmuası**, C.3. Sene (b), S.27, 15 Teşrinisani 1923, s.64-65.
- Faik Sabri, "Kurtulan Türk Memleketleri - Kırım Hakkında", **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.44, 16 Mayıs 1918, s. 349-353.
- Fatih - Kazanlı Fatih Emirhan - Kırmlı Timurhan, "Tatar Kızı (Diri Diri Gömülmek İstemeyen Tatar Kızlarına Tuhfe-i Muhabbetimdir)", **İctihad**, C.3.Sene, S.42, 1 Mart 1328, s. 1017-1023.
- Fatih Kerimî, "Merhum Ahmed Midhat Efendi ve Şimal Türkleri", **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.30,27 Kânunuevvel 1328-9 Ocak 1913, s. 97-98.
- Fethülkadir Süleymanof, "Kırgız Sahrasında (Rusya İslamları Hakkında)", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.12, 19 Ağustos 1326, s.197-198.
- Gültekin, "İstiklâl Şehidleri-2", **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 12-13.
- Gürcü, "Maverâ-yı Kafkas'ın İkinci Def'a İlhâkı", **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.4, 15 Teşrinisani 1339, s. 2-5.
- Hacıbay Ömeri, "İslam Havadisi: Türkistan Çini", **İslam Mecmuası**, C.1, S.1, 1332, s.22.
- Halim Sabit, "Milletçilik Tarihi-Şimal Türklerinde Türkçülük ve Tatarcılık", **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.40, 18 Nisan 1918, s.267-268.
- Halim Sabit, "Seyahat: Altaylara Doğru", **Türk Yurdu**, C.I, S.12, 19 Nisan 1328-2 Mayıs 1912, s. 198-199; C.I (C.2), S.13, 3 Mayıs 1328-16 Mayıs 1912, s. 223-225; C.I (C.2), S.14, 17 Mayıs 1328-30 Mayıs 1912, s. 238-240; C.I (C.2), S.16, 14 Haziran 1328-27 Haziran 1912, s. 271-273; C.II (C.3), S.31, 10 Kânunusani 1328-23 Ocak 1913, s. 127-128; C.II (C.3), S.33, 7 Şubat 1328-20 Şubat 1913, s. 156-158; C.II (C.3), S.35, 7 Mart 1329-20 Mart 1913, s. 189-191; C.II (C.3), S.36, 23 Mart 1329-3 Nisan 1913, s. 204-205; C.II (C.4), S.40,16 Mayıs 1329-29 Mayıs 1913, s. 297-298; C.II (C.4), S.42, 13 Haziran 1329-26 Haziran 1913, s. 325-327; C.II (C.4), S.43, 27 Haziran 1329-10 Temmuz 1913, s. 346-347; C.II (C.4), S.45,25 Temmuz 1329-7 Ağustos 1913, s. 387-388; C.II (C.4), S.46, 8 Ağustos 1329-21 Ağustos 1913, s. 412-414; C.II (C.4), S.47, 22 Ağustos 1329-4 Eylül 1913, s. 428-429; C.III (C.5), S.49, 19 Eylül 1329-2 Ekim 1913, s. 27; C.III (C.5), S.51,13 Teşrinievvel 1329-30 Ekim 1913, s. 58-60; C.III (C.5), S.53, 24 Teşrinisani 1329-27 Kasım 1913, s. 93-95; C.III (C.5), S.56,28 Kânunuevvel 1329-8 Ocak 1913, s. 141-142;

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- C.III (C.5), S.58,21 Kânunusani 1329-3 Şubat 1914, s. 173-175; C.III (C.6), S.63, 3 Nisan 1330-16 Nisan 1914, s. 263-264; C.III (C.6), S.67, 15 Mayıs 1330-28 Mayıs 1914, s. 327-330; C.III (C.6), S.68, 29 Mayıs 1330-11 Haziran 1914, s. 346-347; C.III (C.6), S.69, 12 Haziran 1330-25 Haziran 1914, s. 360-361; C.V (C.10), S.110, 19 Mayıs 1332-1 Haziran 1916, s. 96-97; C.V (C.10), S.111, 2 Haziran 1332-15 Haziran 1916, s. 108-109; C.V (C.10), S.114, 17 Temmuz 1332-30 Temmuz 1916, s. 108-109; C.V (C.10), S.120, 13 Teşrinievvel 1332-26 Ekim 1916, s. 235-236; C.V (C.10), S.118, 15 Eylül 1332-28 Eylül 1916, s. 209-211; C.V (C.10), S.117,1 Eylül 1332-14 Eylül 1916, s. 197-199; C.V (C.11), S.114, Temmuz 1332-Ağustos 1916, s. 151-152; C.VI (C.12), S.129,1 Mart 1333-1 Mart 1917, s. 26-27; C.VI (C.12), S.133, 26 Nisan 1333-26 Nisan 1917, s. 76-77; C.VI (C.12), S.130, 15 Mart 1333-15 Mart 1917, s. 37-38; C.VI (C.12), S.133, 26 Nisan 1333-26 Nisan 1917, s. 76-77; C.VI (C.12), S.135,24 Mayıs 1333-24 Mayıs 1917, s. 100-103; C.VI (C.12), S.136,9 Haziran 1333-9 Haziran 1917, s. 115-117; C.VI (C.12), S.140,2 Ağustos 1333-2 Ağustos 1917, s. 165-166; C.VI (C.13), S.142, 30 Ağustos 1333-30 Ağustos 1917, s. 200-201; C.VI (C.13), S.144, 27 Eylül 1333-27 Eylül 1917, s. 227-229.
- Hasan Sabri Bey Ayvazof, “Tercüme-i Hâl-İsmail Bey Gasprinski’nin Hayat-ı Hususiyesi”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.7), S.73, 11 Kânunuevvel 1330-24 Aralık 1914, s. 16-17.
- Hasan Sabri Bey Ayvazof, “Matbuat-İsmail Beye Dair Şimal Türk Matbuatının Efkarından”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.7), S.73, 11 Kânunuevvel 1330-24 Aralık 1914, s. 17-18.
- Hilmi, “Acaba Yanlışlık Mı? (Kırım’da Çıkan Tercüman Gazetesi Teessüfle Yanlışlık Ünvanı İle Şöyle Bir Vaka Hikâye Ediyor)”, **İslam Dünyası**, C.2, S.2, 20 Mart 1330, s.32.
- Hüseyin Hazım, “Konferans - İtikad (Direkterarası’nda Darü’l-Temsil-i Osmaniye’de Rusyalı İslam Talebesinin Delalet-i Hayriyesiyle Verilen Konferans Hakkında)”, **Beyan-ül Hak**, C.2, 1.Sene, S.54, 22 Mart 1326, s.1123-1126.
- H.D, “Haftalık Havadis (Tayyarecilerimiz – Rusya’da Türk Mektepleri - Merhum Ekrem Bey)”, **Halka Doğru**, C.1.Sene, S.43, 3 Kânunusani 1329, s. 343-344.
- H. Sami, “Mektuplar/Rusya Mektupları”, **İslam Dünyası**, C.1, S.7, 6 Haziran 1329, s. 126-128.
- H. Sami, “Mektuplar/Rusya Mektupları-Orski’den”, **İslam Dünyası**, C.1, S.11, 17 Temmuz 1329, s. 173-175.
- Ispartalı Hakkı, “Türklük Şuûnu: Harflerimizin Islahı”, **Türk Yurdu**, C.I, S.9, 9 Mart 1327-22 Mart 1912, s.152-154.
- İdil, “Müslümanların İttihadı”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.79, 3 Cemaziyelevvel 1328, s.100.
- İdil, “Avrupa’nın Siyaseti ve Osmanlı Devleti”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.88, 27 Safer 1328, s.11.
- İdil, “Girit ve Rusya Müslümanları”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.96, Cemaziyelahir 1328, s.176.
- İshak Refet, “Türkistan”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.133, 21 Rebiyülevvel 1329, s.22.
- İsmail, “Matbuat: Türklük-Osmanlılık”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.69, 12 Haziran 1330-25 Haziran 1914, s. 358-359.
- İsmail Gaspirinski, “Türk Yurducularına”, **Türk Yurdu**, C.I, S.7, 9 Şubat 1327-22 Şubat 1912, s. 109-111.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- İsmail Gaspirinski, "Türk Yurducularına", **Türk Yurdu**, C.I, S.8, 23 Şubat 1327-7 Mart 1912, s. 132-134.
- İsmail Gaspirinski, "Muhâceret-i Muntazama", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.23,20 Eylül 1328-3 Ekim 1912, s. 376-379.
- İsmail Gaspirinski, "Tercüme-i Hâl: Büyük Türk Mualliminin Büyük Türk Şairine Bir Mektubu", **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.72,27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 401.
- İsmail Gaspirinski, "Terakkiyat-ı İslamiye Kongresi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.48, 19 Recep 1327, s. 337-340.
- İsmail Gaspirinski, "Tedrisat-ı Umumiye Hakkında (I)", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.48, 19 Recep 1327, s. 346.
- İsmail Gaspirinski, "Tedrisat-ı Umumiye Hakkında (2)", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.49, 26 Recep 1327, s. 359-364.
- İsmail Gaspirinski, "Âlem-i İslamı Uyandıracak Çareler: Umûmî Mû'temer-i İslamî Yani Müslümanlar Kongresi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.42, 6 Cemaziyelahir 1327, s. 248-250.
- İsmail Gaspirinski, "Sertâc-ı Ulema-i Şeriat-penâh Şeyhülislam Hazretlerine Açık Mektup", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.52, 17 Şaban 1327, s. 406-407.
- İstikbal, "Kırım Zindanı - Mahbusiyetimiz ve Mahbusin-i Müslimenin Elim Sergüzeştleri", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.21, 28 Teşrinievvel 1326, s. 338-339.
- Kara Bey, "Âlem-i İslam ve Rusya", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C. 4, S.100, 28 Recep 1328, s. 377-379.
- Kazanlı Abbas, "Tatar Edebiyatının Tarihçesi", **Türk Derneği**, C.1.Sene, S.5, 1327, s.156-159.
- Kazanlı Aliyyullah Şerefüddinoğlu, "Kart Eymen", **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.92, 10 Eylül 1331-23 Eylül 1915, s. 228.
- Kazanlı Ayaz, "Lisan Meselesi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.46, 5 Recep 1327, s. 316-317.
- Kazanlı Ayaz, "Lisan Meselesine Dair", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.50, 3 Şaban 1327, s. 380-381.
- Kazanlı Ayaz, "Rusya Müslümanları [1]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.51, 10 Şaban 1327, s. 398-399.
- Kazanlı Ayaz, "Rusya Müslümanları [2]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.52, 17 Şaban 1327, s. 415-416.
- Kazanlı Ayaz, "Rusya Müslümanları [3]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.53, 24 Şaban 1327, s.14-16.
- Kazanlı Ayaz, "Rusya Müslümanları [4]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.55, 7 Ramazan 1327, s.47-48.
- Kazanlı Ayaz, "Rusya Müslümanları [5]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.56, 15 Ramazan 1327, s.60-62.
- Kazanlı Hacı Ahmet, "Rusya Müslümanları", **İctihad**, C.1.Sene, S.4, Mart 1905, s.6-9.
- Kazım Şinasi, "Şuun-Kırım Hakkında", **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.37, 28 Mart 1918, s. 217.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013

- Kazım Şinasi, “Şuun-Batum”, **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.40, 18 Nisan 1918, s. 279.
- Kete, “Petersburg’da Şark Gecesi - Piyer Jovye Vedömösti Gazetesinden (Petesburg Müslüman Cemiyeti’nin Düzenlediği Çay Gecesi Hakkında)”, **İctihad**, C. 3.Sene, S.43, 15 Mart 1328, s.1040.
- Kırımlı Yakup Kemal, “Medeniyet-i Garbiyeyi İktibasta İctimaiyyunumuzun Gösterdiği Tesamüh”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.7, 24 Haziran 1326, s.66-67.
- Kırımlı Yakup Kemal, “Âlem-i İslam’ın Nazar-ı İntibahına”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.14, 2 Eylül 1326, s.128-129.
- Kırımlı Yakup Kemal, “Cemiyet-i Hayriyelerimiz-Yahut Hayatımız!”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.21, 28 Teşrinievvel 1326, s. 336-338.
- K.N., “Türklük Şuûnu: Rusya’da Hilâl-i Ahmer ve Matbuat, Petersburg’ta Türkçe”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.27, 15 Teşrinisani 1328-28 Kasım 1912, s. 61-62.
- Kovespondaş Doryan, “Rusya Müslümanları”, **Mecmua-yı Ebuziyya**, C.31.Sene (b), S.137, 25 Rebiyülevvel 1330, s. 288.
- Köprülüzâde Mehmed Fuad, “Abdullah Tukayef”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.40, 16 Mayıs 1329-29 Mayıs 1913, s. 279-286.
- Köprülüzade Mehmet Fuat, “Türklük Âlemi (Azerbaycan Cumhuriyeti)”, **Yeni Mecmua**, C.4, S.76, 15 Mayıs 1923, s. 203-204.
- Lütfullah Ahmet, “Müslümanları Tanıyalım (Rusya Çarlığı Dâhilinde Yaşayan Müslümanların Sayısı Hakkında)”, **Donanma**, C.6, S.26, 28 Kânunuevvel 1914, s.407-410.
- M. “Türk Ocağı Konferansları: Kafkasya Hakkında”, **Türk Yurdu**, C.VII (C.14), S.155, 16 Mart 1334-16 Mart 1918, s. 133-134.
- M., “Şuûn: Rus İhtilâli-Türkistan ve Kafkasya”, **Türk Yurdu**, C.VII (C.14), S.156, 1 Nisan 1334-1 Nisan 1918, s. 160-162.
- M.A., “Türklük Şuûnu: Kırım Tatarlarının Metâlîbi-Rusya İhtilâlinin Buhara’daki İnîkasları-Rusya Türkleri ve Milliyet Prensibi”, **Türk Yurdu**, C.VI (C.12), S.141, 16 Ağustos 1333-16 Ağustos 1917, s. 182.
- M.A., “Türklük Şuûnu: Rusya’daki İslamların Muhtariyeti”, **Türk Yurdu**, C.VI (C.13), S.150, 20 Kânunuevvel 1333-20 Aralık 1917, s. 309.
- Malumat, “Orenburg Mütfûsü ve Devlet-i Aliyye Sefiri”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.84, 4 Rebiyülahir 1328, s. 112.
- Malumat, “Hedayâ-yı Seniye ve Rusya Müslümanları”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.84, 4 Rebiyülahir 1328, s.112.
- Mamur, “Petersburg (Rusya’nın Payitahtı) Dan Petersburg’ta Kurban Bayramının İlk Günü”, **Türk Yurdu**, C.I, S.5, 12 Kânunuevvel 1327-25 Ocak 1912, s. 84-85.
- Mehmed Emin, “İsmail Gaspirinski’ye”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.72, 27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 399.
- M. Garib, “Türklüğün Büyük Günlerinden”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 6-7.
- M.Garib, “Azerbaycan Köylüsü Ne halde?”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunuevvel 1339, s. 10-11.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- Mehmed Niyazi, "Fâzıl-ı Muhterem İsmail Gaspirinski Bey'in Konferansını Dinlerken", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.49, 26 Recep 1327, s. 364-365.
- Mehmet Fuat Köprülüzade, "Azeri Edebiyatına Ait Notlar - 1 - Hasanoglu -Şeyh İzzettin Bor Hasan İsfarayini", **Darülfünun Edebiyat Fakültesi Mecmuası**, C.4, S.1, Mart 1328, s.69-77.
- M. Kırımbayef, "Müslimelere", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.14, 2 Eylül 1326, s.127-128.
- M. (Muhammed) Aü Münir, "İsmail Gaspirinski Bey Hazretlerine", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.52, 17 Şaban 1327, s. 409-411.
- Mehmed Muhlis, "Türk Âleminde: Türk Sözü ve Rusya Müslümanları", **Türk Yurdu**, C.VI (C.13), S.145, 11 Teşrinievvel 1333-11 Ekim 1917, s. 238-240.
- Mehmet Abidullah, "Duma-Rusya Meclis-i Mebusanı", **Doğru Söz**, S.6, 31 Mayıs 1906, s. 1-5.
- Mehmet Arif Musin, "Kısm-ı Mahsus: Kırgız Hayatından", **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.32, 19 Kânunusani 1326, s. 127-128.
- Mirza Müftüzade, "Rusya Dumasında Kırım Mebusu Mirza Müftizâde'nin lisan-ı Milliye Dair İrâd Eylediği Nutuk Sureti", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.84, 4 Rebiyülahir 1328, s.61.
- M.M., "Türkistan Türk Gençler Birliğinde", **Azeri Türk**, C.1.Sene, S.17, 1 Teşrinievvel 1928, s. 14-15.
- Molla Berdi Kolkari Mehmet, "Hive'den Mektup (Kova Havarzem'in Halet-i Hazırası)", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.16, 16 Eylül 1326, s. 260-261.
- M.S. (Sad) Buharî, "Buhara'da Şeriat Namına İrtikâb Olunan Cinayât" **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.66, 26 Zilkade 1327, s. 221-222.
- M. Safvet, "Rusya Müslümanları ve Duma Meclisi", **Beyan-ül Hak**, C.2.Sene, S.66, 14 Haziran 1326, s.1312-1314.
- M. Şemsettin, "Milli Meseleler - Şimal Türkleri ve Tatarlık", **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.51, 4 Temmuz 1918, s.494-499.
- Muhyiddin b. Hacı Emin, "Kırım'da Münteşir Tercüman Ceridesi Sahibi İsmail Gaspirinski Beye", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.64, 11 Zilkade 1327, s.185-186.
- Musa, "Kazan Tatar Şivesinde Darb-Meseller", **Türk Derneği**, C.1.Sene, S.2, 1327, s.50-52.
- Musa Kazım, "Ahval-i Âlem-i İslam Hakkında", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.85, 11 Rebiyülahir 1328, s. 121-123.
- Musa Kazım, "Türkistan Felaketi İçin", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.128, 16 Safer 1329, s. 397.
- Mustafa Taki, "Rusya'da Tazyik-i İslam'a Lüzum Gösterenler", **Beyan-ül Hak**, C.4. Sene, S.126, 22 Ağustos 1327, s.2284-2286.
- Mustafa Nakî [Takî], "Rusya'da Tazyik-i İslam'a Lüzum Gösterenler", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.156, 7 Ramazan 1329, s.412-413.
- Müftüzade İsmail Mirza, "Elvah-ı İntibah: Rusya Dumasında Kırım Mebusu Müftüzade İsmail Mirzâ'nın Nutku (1)", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.45, 27 Cemaziyelahir 1327, s. 295-296.

- Nazım Ragıp, “Osmanlı İstikrazları (Kırım Muharebesinden Duyun-ı Umumiye-i Osmaniye İdaresinin Teşkiline Kadar Güzeran Olan Müddette Akd Olunan İstikrazlar)”, **İstişare**, C.1, S.8, 30 Teşrinievvel 1324, s.180-182.
- Necat, “Kafkasya’da İntişar Eden Necat Refikimiz Yazıyor”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.127, 9 Safer 1329, s. 384.
- Necmettin Sadık, “İhtilalden Önce Rusya – Rusya’da Aile ve Kadın Hayatı”, **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.41, 25 Nisan 1918, s.294-295.
- Nizameddin, “Asya-yı Vusta’da İngiliz-Rus Rekabeti”, **Beyan-ül Hak**, C.2.Sene, S.75, 16 Ağustos 1326, s. 1457-1459.
- Novoye Vremya, “Müslümanlar ve Rusya”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.122, 4 Muharrem 1329, s.301-302.
- Novoye Vremya, Osmanischer Uoyd, Rusların Rusya Müslümanları Hakkındaki Zanları, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.131, 8 Rebiyülevvel 1329, s.14-15.
- Novoye Vremya, “Rusya ve Müslümanlar”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.153, 13 Şaban 1329, s.363-365.
- Nuri Efendi, “Türkistan’ın Ahali-i İslamiyyesi (Hal-i Melal Engizi)”, **Beyan-ül Hak**, C.3.Sene, S.96, 24 Kânunusani 1326, s. 1798-1799.
- Nur Alizade Gıyas(eddin) Hüsnü, “Buhara’ya Dair [1] Buhara’da Sünniler Şifler”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.74, 22 Muharrem 1328, s. 350-352.
- Nur Alizade Gıyas(eddin) Hüsnü, “Buhara’ya Dair [2]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.82, 18 Rebiyülevvel 1328, s. 75.
- Nur-i Alizade Gıyas(eddin) Hüsnü, “Buhara’ya Dair [3]”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.91, 24 Cemaziyelevvel 1328, s. 228-230.
- Nur Alizade Gıyaseddin Hüsnü, “Buhara”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.102, 12 Şaban 1328, s. 412-413.
- Nur Alizade Gıyaseddin Hüsnü, “Buhara’da İntibah”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.117, 29 Zilkade 1328, s. 209-210.
- N. [Nur Alizade] Gıyaseddin Hüsnü, “Buhara’da Tekrar Mektep Kavgası”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.122, 4 Muharrem 1329, s. 297-298.
- Nur-i Alizade Gıyaseddin Hüsnü, “Buhara Ahvaline Dair”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.125, 25 Muharrem 1329, s. 345-347.
- Nur-i Alizade Gıyaseddin Hüsnü, “Buhara Ulema-yı Muhteremesine Açık Mektup”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.106, 11 Ramazan 1328, s. 30-32.
- Nur-i Alizade Gıyaseddin Hüsnü, “Buhara Ahvaline Dair”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.125, 25 Muharrem 1329, s. 345-347.
- Nur-i Alizade Gıyaseddin Hüsnü, “Âlem-i İslam’ın Kam-ı Mesudu Buhârîlerin Devr-i Cedidi”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.126, 2 Safer 1329, s. 362-363.
- Odlu Türk, “Hususi Muhabirlerimizden: Bakü’den”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.25, 18 Teşrinievvel 1328-31 Ekim 1912, s. 27-29.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- Odlu Türk, "Hususî Muhabirlerimizden Bakü'den", **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.66, 15 Mayıs 1330-28 Mayıs 1914, s. 309-311.
- Osman Cevdi, "Novye ve Rimye'nin Mütalaalarından" **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.28, 23 Kânunuevvel 1326, s. 63-64.
- Osmanişer Loyd, "Buhara'da Yangın", **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.29, 30 Kânunuevvel 1326, s. 79-80.
- Osmanişer Loyd Gazetesi, "Şark'ta Rusya ve İngiltere", **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.29, 30 Kânunuevvel 1326, s. 80.
- Osmanişer Luid, "Rusya'daki Türkçe", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.70, 24 Zilhicce 1327, s.283.
- Osmanischer Luid, "Rusya Müslümanları", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.72, 8 Muharrem 1328, s.318-319.
- Osmanischer Uoyd, "Petersburg'da Cami-i Şerif İnşası", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C. 3, S.78, 21 Safer 1328, s.236.
- Osmanischer Uoyd, "Rusya İslâmları", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.78, 21 Safer 1328, s.420-421.
- Osmanischer lioyd, "Rusya'da İslamlar", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.97, 7 Recep 1328, s.332.
- Resulzâde Mehmed Emin, "Resulzâde Mehmed Emin Beg'in Bir Mektubu", **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 6-8.
- S. (Sadi A. (Ayn) İbrahimof, "Ulemâ-yı İslam Böyle Olmalı", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S. 62, 27 Şevval 1327, s.157.
- Sadâ, "Taşkent'te Müslüman Cemiyet-i Hayriyesi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.69, 17 Zilhice 1327, s. 272.
- Sadâ (Bakü), "Buhara ve Bulgaristan Hükümdarları", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.80, 5 Rebiyülevvel 1327, s. 40.
- Sadâ, "Kafkas Müslümanları", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.91, 24 Cemaziyelevvel 1328, s. 230.
- Sadri Maksûdî, "Rusya Meclis-i Mebusanında Kazan Mebusu Sadri Efendi Maksûdî'nin Mühim Bir Nutku", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.121, 27 Zilhicce 1328, s. 287-288.
- Safes, "Tercüme-i Hâl: Hüseyinzâde Ali Bey", **Türk Yurdu**, C.IV (C.8), S.81, 2 Nisan 1331-15 Nisan 1915, s. 104-107.
- Safes, "Tercüme-i Hâl: Hüseyinzâde Ali Bey", **Türk Yurdu**, C.IV (C.8), S.82, 23 Nisan 1331-6 Mayıs 1915, s. 114-116.
- Safes, "Tercüme-i Hâl: Hüseyinzâde Ali Bey", **Türk Yurdu**, C.IV (C.8), S.83, 12 Mayıs 1331-25 Mayıs 1915, s. 123-125.
- Safes, "Türk Dünyasında: Rusya'da Sakin Müslümanların Mahalle ve Müftülük Teşkilâtı; Bu teşkilâtın Islâhına Dair Arzu ve Teşebbüsler; Yeni Orenburg Müftüsü", **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.92, 10 Eylül 1331-23 Eylül 1915, s. 230-232.

- Safes, “Türk Dünyasında: Rusya’da Sakin Müslümanların Mahalle ve Müftülük Teşkilâtı; Bu Teşkilâtın Islahına Dair Arzu ve Teşebbüsler; Yeni Orenburg Müftüsü”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.93, 24 Eylül 1331-7 Ekim 1915, s. 240-241.
- Seyyah, “Hind’den Dönerken”, **Türk Yurdu**, C.I, S.12, 19 Nisan 1328-2 Mayıs 1912, s. 199-200.
- Sibiryalı Veliullah Enverî, “Haftada Bir Gün İstirahat ve Tahdid-i Eşgal-Rusyalı İslam Tüccaranının Nazar-ı Dikkatine”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.25, 25 Teşrinisani 1326, s. 11-12.
- Sibiryalı Ayşe, “Osmanlı İslam Hemşirelerimize”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.4, 13 Mayıs 1326, s. 60-61.
- Sibiryalı Ayşe, “Büyük Hemşirem Emine Sümeyye Hanım Efendi Hazretlerine”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.9, 22 Temmuz 1326, s. 144-148.
- SM⁷, “Buhara’da Sûnnîlerle Şiîler”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.73, 15 Muharrem 1328, s. 336.
- SM, “Buhara Ahvalı”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.123, 11 Muharrem 1329, s. 314-315.
- SM, “Buhara İstiklaline Sû-i Kasd”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.108, 25 Ramazan 1328, s. 68-69.
- SM, “Rusya İslamlarında Maarif”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.66, 26 Zilkade 1327, s.222-223.
- SM, “Rusya’da Ulema”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.77, 14 Safer 1328, s.401.
- SM, “Kırım’da Tercüman Naşiri İsmail Bey Gaspirinski’ye”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.101, 5 Şaban 1328, s. 400.
- SM, “Hîve Hâkimi Merhum Seyyid Muhammed er-Rahim Bahadır Han”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.109, 2 Şevval 1328, s. 78-79.
- SM, “Türkistan Felaketzedegânına Osmanlı Müslümanlarının Muaveneti”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.129, 23 Safer 1329, s. 414-416.
- SM, “Rusya’da Tazyikat” **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.132, 14 Rebiyülevvel 1329, s. 31.
- SM, “Orenburg Müfti-i Âlisinin Yirmi Beşinci Sene-i Devriye-i İftası”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.146, 18 Cemaziyelahir 1329, s. 254-256.
- SM, “İsmail Bey Gaspirinski Hazretleri Tarafından Konferans”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.47, 12 Recep 1327, s. 336.
- SM [SM Muhabiri], “Buhara’da Mektepler”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.69, 17 Zilhicce 1327, s. 267-268.
- SM Okuyucuları, “Buhara’dan Mektup”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.82, 18 Rebiyülevvel 1328, s. 74.
- Şah Ahmet, “Hive ve Islahat”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.22, 4 Teşrinisani 1326, s. 359-360.

⁷ SM=Sırat-ı Müstakim.

- Şah Ahmet, "Hive'de Mektebler Islahı Şayan-ı Dikkat Bir Meseledir", **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.26, 9 Kânunuevvel 1326, s. 26-28.
- Şerafettin, "Tarih – Kırım'da Yetişen Türk Ulemaları", **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.44, 16 Mayıs 1918, s. 353-355.
- Tahir El-Mevlevi, "Buhara'da İlim ve Ulema", **İ'tisam**, C.1.Sene, S.35, 29 Ağustos 1335, s. 427-430.
- Talebeden Canpolat, "Türkçe Hutbe", **İslam Dünyası**, C. 1, S.21, 6 Kânunusani 1329, s. 332-334.
- Tanin, "Türkistan'da Sefalet", **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.31, 13 Kânunusani 1326, s. 109.
- Tanin, "Zavallı Türkistanlılar İçin", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.131, 8 Rebiyülevvel 1329, s. 14.
- Taşdemir, "On yıl Önce Azerbaycan İstiklalini İlan Eden Şura-i Milli", **Azeri Türk**, C.1.Sene, S.9, 31 Mart 1928, s. 28-30.
- Tercüman, "İmparatorluk Haricindeki Türkler Ne Diyorlar", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.20, 9 Ağustos 1328-22 Ağustos 1912, s. 336-337.
- Tercüman, "Buhara Meselesi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.77, 14 Safer 1328, s. 403.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Validelerimiz", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.1, 2 Nisan 1326, s. 11-14.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: İslamiyet ve Noviye ve Remya", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.1, 2 Nisan 1326, s. 15-16.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Rusya İslamlarında Tiyatroculuk", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.2, 15 Nisan 1326, s. 27-29.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Bedbaht Hükümdar, Zavallı Millet", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.3, 29 Nisan 1326, s. 43-46.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Kırgızlar ve Duma'nın Son Kararı", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.4, 13 Mayıs 1326, s. 62-65.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Duma ve Hukuk-u İslam", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.5, 27 Mayıs 1326, s. 80-82.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Pan-İslamizm Etrafında Bir Misyoner - Misyoner Nedir?", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.6, 10 Haziran 1326, s. 96-100.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Rusya'da İmamet Mensubu", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.7, 24 Haziran 1326, s. 114-117.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Afganistan-Buhara", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.8, 8 Temmuz 1326, s. 128-132.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Kazan'da İn'ikad Eden Misyonerler Kongresi Münasebetiyle", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.9, 22 Temmuz 1326, s. 148-151.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: İran'a Doğru", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.10, 5 Ağustos 1326, s. 160-164.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Âlem-i İslam: Müntesibin-i İlmiyeye", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.11, 12 Ağustos 1326, s. 179-181.
- Terviskili Ahmet Tacettin, "Tiyatro Namı Verilen Sefahethaneler - Emniyet-i Umumiye'nin Nazar-ı Dikkatine!", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.12, 19 Ağustos 1326, s. 190-193.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013

- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: İslam Kadınları”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.14, 2 Eylül 1326, s. 224-228.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Buhara Talebeleriyle Bir Hasbihal”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.15, 9 Eylül 1326, s. 241-245.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Hive Hânı Mehmet Rahim Han’ın Vefatı Münasebetiyle”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.16, 16 Eylül 1326, s. 254-258.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Maverâü’n-Nehirde İngiltere”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.17, 30 Eylül 1326, s. 275-278.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Etrafımızda Donanları Donduranlara”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.18, 7 Teşrinievvel 1326, s. 290-292.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Bugünkü Mevkiimiz”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.19, 14 Teşrinievvel 1326, s. 306-309.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Osmanlı Hemşirelerime Bir İki Söz”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.22, 4 Teşrinisani 1326, s. 352-354.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Merkez-i Hilafette Hacılar”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.22, 4 Teşrinisani 1326, s. 355-358.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Talim-i Umumi, Hükümetin Entrikası ve İslamların Basiretkarane Hareketleri”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.23, 11 Teşrinisani 1326, s. 369-373.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Biz, Mazimiz ve Avrupa”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.24, 18 Teşrinisani 1326, s. 387-391.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Kırgız Sahrasından Gelen Canlı Bir Sadayı Hamiyyet - Talim-i Umumi Etrafında”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.25, 25 Teşrinisani 1326, s. 6-10.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i Lisan: Lehistan’da İslamiyet ve Lehlilerle Münasebetimiz”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.26, 9 Kânunuevvel 1326, s. 23-26.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Orenburg Mahkeme-i Şeriye-i İslamiyesi ve Heyet-i Teftişîye”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.27, 16 Kânunuevvel 1326, s. 43-47.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Orenburg Mahkeme-i Şeriyesini Teftiş Münasebetiyle Novye ve Rimye’nin Bir Makalesi”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.28, 23 Kânunuevvel 1326, s. 51-56.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Buhara’da İcraat”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.29, 30 Kânunuevvel 1326, s. 75-78.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “İntizar-ı İbrete! Şarlatanlıkla İş Dönmüyor-Tedbir, İhtiyat Lazımdır”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.30, 6 Kânunusani 1326, s. 84-88.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Türkistan Felaketzedeganı”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.31, 13 Kânunusani 1326, s. 101-104.
- Terviskili Ahmet Tacettin, “Âlem-i İslam: Orenburg Müftüsü Namına Yapılacak Jübile-Münasebetiyle”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.32, 19 Kânunusani 1326, s. 118-121.
- Troytskili Ahmed Taceddin, “Rusya İslamları”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.31, 3 Rebiyülevvel 1327, s. 73-75.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- Troytskili Ahmed Taceddin, "Rusya'da İslamiyet Âlemi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.57, 22 Ramazan 1327, s. 78-80.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Rusya Müslümanları ve Rus Maarif Nezâreti[1]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.61, 20 Şevval 1327, s.142-143.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Rusya Müslümanları ve Rus Maarif Nezâreti [2]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.62, 27 Şevval 1327, s. 156.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Tashih-i Efkar: Orenburg'da Münteşir Din ve Maişet Mecellesine", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.66, 26 Zilkade 1327, s. 219-221.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Ahval-i Umumiye-i İslamiye ve İstikbal-i İslam [1]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.71, 1 Muharrem 1328, s. 301-304.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Ahval-i Umumiye-i İslamiye ve İstikbal-i İslam [2]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.73, 15 Muharrem 1328, s. 333-335.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Ahval-i Umumiye-i İslamiye ve İstikbal-i İslam [3]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.74, 22 Muharrem 1328, s. 346-350.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Ahval-i Umumiye-i İslamiye ve İstikbal-i İslam [4]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.77, 14 Safer 1328, s. 397-399.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Nevviyye ve Remiyye ve Âlem-i İslam", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.59, 6 Şevval 1327, s. 108-110.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Rus Maarif Nezareti'nin Beyanâtı Münasebetiyle: Talim-i Umumiye Dair [1]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.65, 19 Zilkade 1327, s. 204-206.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Rus Maarif Nezareti'nin Beyanâtı Münasebetiyle: Talim-i Umumiye Dair [2]", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.67, 3 Zilhicce 1327, s. 237-239.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Rusya İslamları ve Üç Mesele", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.2, S.33, 17 Rebiyülevvel 1327, s. 106-108.
- Troytskili Ahmed Taceddin, "Zavallı Buhara", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.64, 11 Zilkade 1327, s. 187-190.
- Tevfik Nureddin, "Türk İbtidâi Mektep Kitapları", **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.22, 6 Eylül 1328-19 Eylül 1912, s. 362-364.
- Turanlı K., "Tarih Sahifelerinden: Dandik Mirza'nın Son Sözü (Tatarların Altınordu Zabıtlarından Olup Rusya ile Muharebelerin Birinde şehit Olurken Söylediği Son Nutkudur)", **İslam Dünyası**, C.1, S.17, 27 Teşrinievvel 1329, s. 270-271.
- Türkistan Enstitüsü Asistanlarından Cafer Oğlu Ahmet, "Mirza Şefi' Hakkında Notlar", **Türkiyat Mecmuası**, C.2, 1926, s. 261-270.
- Türkistanlı Rıfat, "Kavmî: Kırgız-Kazaklar", **Mihrab**, C.1.Sene, S.3, 15 Kânunuevvel 1339, s. 82-83.
- T.Y⁸., "Mirza Feth Ali Ahundof", **Türk Yurdu**, C.I, S.5, 12 Kânunuevvel 1327-25 Ocak 1912, s. 77-79.

⁸ T.Y.=Türk Yurdu.

- T.Y., “Türklük Şuûnu: İmparatorluk Haricindeki Türklerde Türklük Hamiyeti, Peterburg’ta Rusça Türk-Müslüman Gazetesi”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.28,29 Teşrinisani 1328-12 Aralık 1912, s. 77-78.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Semerkand Gazetesi, Takiyef’in Cenazesi, Ayaz İshakî, İtizar”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.39, 2 Mayıs 1329-15 Mayıs 1913,s. 275.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Hive Harbiye Nâzırının Fikri”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.41,30 Mayıs 1329-12 Haziran 1913, s. 314.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Şemsi Esedüllayef”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.42, 13 Haziran 1329-26 Haziran 1913,s. 330-331.
- T.Y. “Matbuat: Dilimiz”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.47, 22 Ağustos 1329-4 Eylül 1913, s.430-431.
- T.Y., “Matbuat: Türkler İçinde Milli Hareket”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.65, 1 Mayıs 1330-15 Mayıs 1914, s. 295-297.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: İsmail Bey Gasprinski’nin İstanbul’a Gelmesi-Türkistan’da İşret ve Fuhuş Aleyhinde Tedâbir”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.69, 12 Haziran 1330-25 Haziran 1914, s. 364.
- T.Y., “İsmail Beye Türk Milletinin İhtiramı”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.72, 27 Teşrinisani 1330-10 Aralık 1914, s. 405-406.
- T.Y., “İstizâha Cevap”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.7), S.74,25 Kânunuevvel 1330-7 Ocak 1914, s. 29.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Türkiye Haricindeki Türklerde”, **Türk Yurdu**, C.V (C.10), S.105, 7 Nisan 1332-20 Nisan 1916,s. 54-55.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Rusya’da Sakin Gayr-i Rus Unsurların Protestosu”, **Türk Yurdu**, C.V (C.10), S.110, 19 Mayıs 1332-1 Haziran 1916, s. 97-98.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Türkistan’da Askerlik”, **Türk Yurdu**, C.V (C.10), S.121, 27 Teşrinievvvel 1332-9 Kasım 1916,s. 249.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Kırgız ve Kafkas Türkleri ve Askerlik-Kafkasyalılar Dayanamıyorlar”, **Türk Yurdu**, C.V (C.10), S.120, 13 Teşrinievvvel 1332-26 Ekim 1916,s. 237-238.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Şark ve Şimal Türklerinde”, **Türk Yurdu**, C.V (C.10), S.118, 15 Eylül 1332-28 Eylül 1916, s. 214.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Türkistan ve Sibiryâ Türklerinin Askerliği”, **Türk Yurdu**, C.V (C.11), S.116, 18 Ağustos 1332-31 Ağustos 1916,s. 180.
- T.Y., “İçtimaiyât: Türk Kadınlığının Terbiyevî Mevkii”, **Türk Yurdu**, C.V (C.11), S.115,4 Ağustos 1332-17 Ağustos 1916, s. 158-159.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Rus İhtilâli ve Türkler”, **Türk Yurdu**, C.VI (C.12), S.134,10 Mayıs 1333-10 Mayıs1917, s. 92.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Şimâl Türkleri ve İstanbul Meselesi-Rusya Müslümanlarının Bir İçtimar-Hive Hanlığı Müttehassıslar İstiyor-Türk Ocağında Bir Müsamere”, **Türk Yurdu**, C.VI (C.12), S.135,24 Mayıs 1333-24 Mayıs1917, s. 106.
- T.Y., “Türklük Şuûnu: Rusya’da Milliyet Meselesi”, **Türk Yurdu**, C.VI (C.12), S.137,21 Haziran 1333-21Haziran 1917, s. 129.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013

- T.Y., "Türklük Şuûnu: Rus İhtilâlinde Türkler", **Türk Yurdu**, C.VI (C.12), S.138,5 Temmuz 1333-5 Temmuz 1917, s. 142.
- T.Y., "Türklük Şuûnu: Rusya'da Müslümanların Müftü ve Kadılar İntihabı ve İlk Kadın Kadı", **Türk Yurdu**, C.VI (C.12), S.140,2 Ağustos 1333-2 Ağustos 1917, s. 168.
- T.Y., "Türklük Şuûnu: Rusya Müslümanlarının Muaveneti (19) Ağustos Tarihli "Sabah" Refikimizden-Moskova İslam Kongresi'nin Mukarrerâtı-Kazan İslam Kongresi Mukarrerâtı-Şimâl Türklerinin Kararı-Rusya Müslümanları ve Rusya Hükümetinin Mezalimi-Sibiryalıları Muhtariyet İstiyorlar", **Türk Yurdu**, C.VI (C.13), S.143, 13 Eylül 1333-13 Eylül 1917, s. 215-216.
- T.Y., "Türklük Şuûnu: Rusya İhtilâli ve Türkler-Yeni Gazeteler-Demokratlar Şurasında-Kırım Han Sarayının İstirdadı-Müslüman Müftüsünün Beyannâmesi-Ulemâ İttifakı İdare-i Merkeziyesinin Tamimi-Büyük Bir İslam Şirketi-Rus Gençleri İslam Dinine Giriyor", **Türk Yurdu**, C.VI (C.13), S.148, 22 Teşrinisani 1333-22 Kasım 1917, s. 277-278.
- T.Y., "Türklük Şuûnu: Kırımlıların ve Başkırların İstiklâli", **Türk Yurdu**, C.VI (C.13), S.150, 20 Kânunuevvel 1333-20 Aralık 1917, s. 309.
- Ufalı Toktamış, "Yeni Eserler: Rusya'da Türk Gazeteleri", **Türk Yurdu**, C.VI (C.12), S.139, 19 Temmuz 1333-19 Temmuz 1917, s. 155.
- Üryanizade Vahid, "Türkçe Hutbe Örneklerinden", **İslam Mecmuası**, C.4 (b), S.53, 15 Mayıs 1333, s. 1047-1048.
- Vakit, "Buhara Emirinin Yeni Sarayı", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.60, 13 Şevval 1327, s. 127.
- Vakit, "Medine Kazan Talebesi Cemiyeti", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.60, 13 Şevval 1327, s. 128.
- Y. Ali, "Azerbaycan'da Edebiyat Meselesi", **Azeri Türk**, C. 1.Sene, S.12, 31 Mart 1928, s. 8-10.
- Y. Ali, "Azerbaycan'da Edebi Hayat-Son Asır Azeri Edebiyatına Bir Nazar", **Azeri Türk**, C. 1.Sene, S.17, 1 Teşrinievvel 1928, s.4-5.
- YY, "Bakü'de İran Taksimi Aleyhinde Miting", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.116, 22 Zilkade 1328, s. 209.
- YY, "Buhara'dan Mektup", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.69, 17 Zilhicce 1327, s. 266-267.
- YY, "Buhara Emiri ve Sivastopol Cemaat-i İslamiyesi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.87, 25 Rebiyülahir 1328, s. 158-159.
- YY, "Buhara", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.102, 12 Şaban 1328, s. 420.
- YY, "Buhara", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.104, 26 Şaban 1328, s. 460.
- YY, "Buhara-Hîve", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.101, 5 Şaban 1328, s. 398.
- YY, "Buhara'da Devr-i Cedid ve Merasim-i Cülûsiye", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.126, 2 Safer 1329, s. 367.
- YY, "Buhara Emirinin Türkistan Felaketzedegâni İlanesi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.130, 30 Safer 1329, s. 432.

- YY, “Müslüman Kongresi”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.102, 12 Şaban 1328, s. 420.
- YY, “Nahcivan’dan Mektup”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.102, 12 Şaban 1328, s. 414.
- YY, “Orenburg Müftüsünün Makam-ı Fetvada Bulunuşunun 25. Sene-i Devriyyesi Şenliğı”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.123, 11 Muharrem 1329, s. 319-320.
- YY, “Petersburg Cami-i Kebîri”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.111, 16 Şevval 1328, s. 128.
- YY, “Pencap’tan (Mektup)”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.111, 16 Şevval 1328, s. 126-127.
- YY, “Rusya”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.102, 12 Şaban 1328, s. 419.
- YY, “Rusyalı İslam Talebe Cemiyeti Kulübü’nde Bir Konferans”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.103, 19 Şaban 1328, s.438.
- YY, “Rusya’da Müslümanlara Tazyikat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.104, 26 Şaban 1328, s.16.
- YY, “Rusyalı Müslüman Kardeşlerimizde Himmet”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.104, 26 Şaban 1328, s.16.
- YY, “Rusya’da Müslüman Fahrî Şehbenderi”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.111, 16 Şevval 1328, s. 128.
- YY, “Rusya Müslümanlarında Faaliyet-i İktisadiye”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.115, 15 Zilkade 1328, s.192.
- YY, “Rusya’da Sakin Müslüman Kardeşlerimizin Muhafaza-i Din ve Millet Cihadları”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.115, 15 Zilkade 1328, s. 191-192.
- YY, “Rusya’da İhtida”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.116, 22 Zilkade 1328, s. 209.
- YY, “Rusya’da Hürriyet-i Diniye Meselesi”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.119, 5 Zilhicce 1328, s. 255.
- YY, “Rusya Müslümanlarının Muhafaza-i Milliyet Cihadları”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.119, 5 Zilhicce 1328, s.255.
- YY, “Müslümanlara Tazyikat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.117, 29 Zilkade 1328, s. 224.
- YY, “Müslümanlara Tazyikat”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.119, 5 Zilhicce 1328, s.255.
- YY, “Türkistan”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.4, S.102, 12 Şaban 1328, s. 420.
- YY, “Türkistan”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.118, 5 Zilhicce 1328, s.240.
- YY, “Türkistan”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.123, 11 Muharrem 1329, s.319.
- YY, “Türkistan’da Rus Mektepleri”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.109, 2 Şevval 1328, s. 86.
- YY, “Türkistan’da Sefalet”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.125, 25 Muharrem 1329, s. 351-352.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013

- YY, "Asya-yı Vasıtı Felaketzedegâni İane Defteri", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.125, 25 Muharrem 1329, s. 352.
- YY, "Asya-yı Vasıtı Felaketzedegâni", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.126, 2 Safer 1329, s. 368.
- YY, "Asya-yı Vasıtı Felaketzedegâni İane Defteri", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.127, 9 Safer 1329, s. 384.
- YY, "Asya-yı Vusta Felaketzedegâni Menfaatine Verilen Konferans", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.128, 16 Safer 1329, s. 397-398.
- YY, "Asya-yı Vusta Felaketzedegâni İane Defteri", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.128, 16 Safer 1329, s. 400.
- YY, "Asya-yı Vusta Felaketzedegâni İane Defteri", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.130, 30 Safer 1329, s. 432.
- YY, "Rusya'da Bulunan Müslümanların Hesabı", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.130, 30 Safer 1329, s. 432.
- YY, "Rusya İslamları Tazyik Ediyor", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.130, 30 Safer 1329, s. 431.
- YY, "Rusya'nın Kiev Şehrinde Cami Tesisi", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.130, 30 Safer 1329, s. 431.
- YY, "Orenburg Müslüman Medresesine Bu Sene Akçe Verilmiyor", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.5, S.130, 30 Safer 1329, s. 432.
- YY, "Türkistan'da Bir Misyoner", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.155, 28 Şaban 1329, s. 400.
- YY, "Şimali Kafkasya'da Arapça Gazete", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.155, 28 Şaban 1329, s. 400.
- YY, "Buhara'dan Afgan Lisan-ı Memûr-ı Siyasîsinin İhracı", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.6, S.155, 28 Şaban 1329, s. 400.
- Yeni Gazete, "Kazan Misyoner İctimaının Kararı", **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.8, 8 Temmuz 1326, s. 136.
- Zarif Beşiri, "Çuvaşlar", **Türk Derneği**, C.1.Sene, S.7, 1328, s. 223-231.
- Ziynetullah Nuşirevan, "İctimaîyât: Türk Kadınlığının Terbiyevî Mevkii", **Türk Yurdu**, C.V (C.11), S.114, Temmuz 1332-Ağustos 1916, s. 147-148.
- Z. N.(Zinetullah Nuşirevan), "Türk Âleminde: Kadınlar Hukuku", **Türk Yurdu**, C.VI (C.13), S.149,6 Kânunuevvel 1333-6 Aralık 1917, s. 290-292.
- Ziya Gökalp, "İctimaîyât: Türkleşmek, İslamlaşmak, Muasırlaşmak (8) Türk Milleti ve Turan", **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.62, 20 Mart 1330-2 Nisan 1914, s. 238-240.
- Ziya Gökalp, "Rusya'daki Türkler Ne Yapmalı?", **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.38, 14 Mart 1918, s. 233-235.
- Züfer Kasımî (Perimli), "Rusya'daki İslamların Terakkiyât-ı Diniye ve Milliyeye Hizmetleri", **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.3, S.62, 27 Şevval 1327, s.157-159.

II. Yazarı Belirtilmeyen Makaleler

- “Acaristan’da (Halk Maârifi)”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 14.
- “Acaristan’da Rus Bolşevikleri”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunuevvel 1339, s. 15-16.
- “Akmolinsk’ten Mektup (Duma’daki İslam Mebuslarına Hitaben)”, *Tearüf-i Müslimin*, C.2, S.25, 25 Teşrinisani 1326, s. 12-13.
- “Âlem-i İslam - Rus Müslümanları Hakkında”, *Servet-i Fünun*, C. 45, S.1165, 19 Eylül 1329, s. 492.
- “Almanya-Rusya-Rusya Müslümanlarının İstikbali”, *Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)*, C.15, S.368, 5 Eylül 1334, s. 73-78.
- “Amerika’da Tatar Talebesi”, *İslam Dünyası*, C.1, S.7, 23 Mayıs 1329, s. 112.
- “Ateş Çalan Promete”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 1-3.
- “Azerbaycan’ın Payitahtı / Yeni Doğan Türk ve İslam”, *Yeni Mecnua*, C.3, S.63, 3 Teşrinievvel 1918, s. 204-205.
- “Azerbaycan’da Ta’kibât”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 7-8.
- “Azerbaycan Haberleri”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 13-14.
- “Azerbaycan Haberleri”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 12-14.
- “Azerbaycan Haberleri”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 13.
- “Azerbaycan Haberleri”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunuevvel 1339, s. 14-15.
- “Azerbaycan’da İmha Komitesinin Faaliyeti”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunuevvel 1339, s. 13-14.
- “Azerbaycan’da Bolşevik Terörü”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 8-9.
- “Bir Telgrafname: Kırım Hanlığı Tarihi İçin Mükâfat”, *Türk Yurdu*, C.I, S.12, 19 Nisan 1328-2 Mayıs 1912, s. 200.
- “Bolşevik Mezâlimi”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunuevvel 1339, s. 1-2.
- “Buhara Muhabirimizden: Buhara Hali Tehlikede”, *Tearüf-i Müslimin*, C.2, S.1, 15 Nisan 1326, s. 29-30.
- “Buhara’dan Aldığımız Bir Varaka”, *Tearüf-i Müslimin*, C.1, S.11, 12 Ağustos 1326, s. 183-184.
- “Buhara Emirinin Vefatı ve Tesir-i Azim”, *Beyan-ül Hak*, C. 3.Sene, S.94, 10 Kânunusani 1326, s. 1770.
- “Buhara Han’ı Cedidi”, *Tearüf-i Müslimin*, C.2, S.29, 30 Kânunuevvel 1326, s. 79.
- “Büyük Bir Kafanın Zaya’ı (Bakü Müslümanlarından Şemsi Bin Esadullah’ın Vefatı)”, *İslam Dünyası*, C.1, S.6, 9 Mayıs 1329, s. 96.
- “Cebr ve Tehdid İdaresi”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 1-2.
- “Dağıstan Haberleri (Mahâkim-i Şer’iyye’nin İlgâsı-Dağıstan Talebeleri)”, *Yeni Kafkasya*, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 14-15.
- “Duma’da İslam Mebusu Maksudof’un Parlak Bir Nutku”, *Tearüf-i Müslimin*, C.1, S.22, 4 Teşrinisani 1326, s. 361.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- “Eski Türkistan Halk Edebiyatı-Profesör Karl Berokelman”, **Darülfünun Edebiyat Fakültesi Mecmuası**, C.3. Sene, S.2, Haziran 1339, s. 109-110.
- “Filozofun Köşesi / Azerbaycan Müslümanları Latin Harflerini Kabul Ediyorlar-Olmak Başka Faziletli Olmak Başkadır-Bir Şair Kalbinin Hissi-M. Safvet Efendi’nin Risalesinden Bir Sahife-(Akşam)”, **İctihad**, C.17.Sene, S.150, 22 Teşrinisani 1922, s. 3117-3121.
- “Geçen Salı Akşamı Verilen Konferans (Rusya ve Kazan Ulemasından Hacı Abdürreşid İbrahim Efendi’nin Asya’nın Muhtelif Mahallerinde Mütamekkin Bulunan İslam Kardeşlerimizin Ahval-i İctimaîyesine) Japon”, C.2, 1.Sene, S.53, 15 Mart 1326, s. 1112.
- “Genç Tatar Müverrihi (Ahmet Zeki Velidi Efendi)”, **İslam Dünyası**, C.1, S.19, 29 Teşrinisani 1329, s. 302.
- “Gürcistan’da -Bolşevik Zayi’asına Karşû-”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 14-15.
- “Gürcistan’da”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 14.
- “Gürcistan’da”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunuevvel 1339, s. 15.
- “Hac Seferi ve Orenburg Müftüsü”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.22, 4 Teşrinisani 1326, s. 360-361.
- “Haftanın Tarihi / İstanbul’un Fatihi-Milli Matemden Sonra-Rusya’daki Türk Kardeşlerimiz”, **Büyük Mecmua**, S.10, 19 Haziran 1335, s.160.
- “Haftalık Havadis (Türkistan’da Rus İstilas-Şer’i Mahkemelerin Kaldırılması- Elektrikli Tramvay)”, **Halka Doğru**, C.1.Sene, S.44, 6 Şubat 1329, s. 352.
- “Haftalık Havadis (Kafkasya’daki Yeni Bir İdare-Vereme Karşı-Hapishaneler)”, **Halka Doğru**, C.1.Sene, S.49, 13 Mart 1330, s. 392.
- “Haricdeki Azerbaycanlılar”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 12-13.
- “Haricdeki Azerbaycanlılar”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 14-15.
- “Havadis (Ekrem Bey’in Vefatı-İslam Mecmuası-Petersburg’da Türkçe Bir Gazete Daha)”, **Halka Doğru**, C.1.Sene, S.42, 23 Kânunusani 1329, s. 336.
- “Hayat-ı Akvam-ı İslamiyye (Rusya Müslümanları)”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.8, S.203, 12 Temmuz 1328, s. 410-411.
- “Hilal-i Ahmerin Kırım Müslümanlarına Muaveneti”, **Osmanlı Hilal-i Ahmer Mecmuası**, C.1.Sene, S.8, 15 Nisan 1922, s. 179.
- “Hive Hanı İsfendiyar Han Hazretleri tarafından Sadır Olan Ferman-ı Âlî”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.23, 11 Teşrinisani 1326, s. 375-376.
- “Hive’den Hususi Haberler: Hive’de Maarif”, **İslam Dünyası**, C.1, S.22, 23 Kânunusani 1329, s. 367-368.
- “İctihad (Rusya’da Zulüm Gören Müslümanlar Hakkında)”, **İctihad**, C.1.Sene, S.4, Mart 1905, s. 9-11.
- “(İctihad) da Rusya’dan 20 Mart 1906-İslam Kardeşlerimize Mektup-Aynen”, **Doğru Söz**, C.1, S.4, 3 Mart 1906, s.8.
- “İctimaîyât: Makâm-ı Meşihat-ı Ulyâ ve Nezaret-i Evkaf Teşkilâtı”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.92, 10 Eylül 1331-23 Eylül 1915, s. 229-230.
- “İdil Gazetesi’nin Tatili”, **İslam Dünyası**, C.1, S.24, 20 Şubat 1329, s. 400.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- “İlham-ı Hak - Rusya Müslümanlarına”, **İctihad**, C.1.Sene, S.7, Haziran 1905, s.101-103.
- “İmparatorluk Haricindeki Türklerin Osmanlılara Yardımları, Bayramda Tebrik; Şımallı Türk Gençlerinin Rus Gazetelerine Protestoları, İdareden”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.29, 13 Kânunuevvel 1328-26 Aralık 1912, s. 93-94.
- “İslam Haberleri / Türkistan”, **Donanma**, C.7, S.62, 14 Teşrinievvel 1915, s. 989.
- “İslam Havadisi Türkistan-Şimal-Dağıstan-İran-Afganistan-Japonya”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.10, 1330-1332, s. 318-320.
- “İslam Havadisi / İstanbul-Türkistan-İran-Şimal”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.9, 1330-1332, s. 284-288.
- “İslam Havadisi/Necd-Türkistan-Şimal-İran-Afganistan-Hindistan”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.7, 1330-1332, s. 221-224.
- “İslam Dünyasında: Rusya Müslümanlarında Cemiyet Hayatı-Moskova Müslüman Cemiyet-i Hayriyyesi”, **İslam Dünyası**, C.1, S.7, 23 Mayıs 1329, s. 111.
- “İslam Havadisi: Buhara,Kazan,Evfa,Bakü”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.2, 1332, s. 63-64.
- “İslam Havadisi / Cidde-Muskat-Mısır-Trablusgarp-Somali-Kafkasya-Şimal-Afganistan-İran”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.13, 17 Temmuz 1330, s. 412-416.
- “İslam Havadisi / İstanbul-Kırım-Hindistan-Fas-İran-Cava”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.8, 1330-1332, s. 254-256,
- “İslam Havadisi / İstanbul - Mısır - Avustralya - Trablusgarp - Marakeş - İran - Afrika Afganistan-Hindistan - Çin”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.11, 1330-1332, s. 347-352.
- “İslam Havadisi / Kafkasya’daki Muharebatın Tarihçesi / Bidayet-i Harpten Şimdiye Kadar”, **İslam Mecmuası**, C.1, S.15, 6 Teşrinisani 1330, s. 442-445.
- “İstanbul’da Rusyalı İslam Talebe Kabulü”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.24, 18 Teşrinisani 1326, s. 396.
- “İstibşar (Kafkas Müslümanları Hakkında)”, **Doğru Söz**, S.7, 14 Haziran 1906, s. 4-5.
- “Kadın Şuunu;Rusya’daki İslam Kadınlarının İctimai” **Bilgi Yurdu Işığ**, I/7 (15 Teşrinievvel 1333), s.110.
- “Kafkasya’da Osmanlı İhtiyakı-Irak”, **Yeni Mecmua**, C.2, 1.Sene, S.42, 2 Mayıs 1918, s. 312.
- “Kafkasya’da Bolşevik Propagandası”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.3, 1 Teşrinisani 1339, s. 3-5.
- “Kafkasya’daki Bolşevik İstiklâli”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.6, 15 Kânunuevvel 1339, s. 6-8.
- “Kazan Müslümanlarının Bir Teşebbüsü”, **İslam Dünyası**, C.1, S.12, 1 Ağustos 1329, s. 192.
- “Kazan İmamlarının Mahkeme-i Şer’iyye’ye Müracaatları”, **İslam Dünyası**, C.1, S.20, 23 Kânunuevvel 1329, s. 320.
- “Kırım Açlarına Yardım”, **Osmanlı Hilal-i Ahmer Mecmuası**, C. 1.Sene, S.9, 15 Mayıs 1922, s. 202.
- “Kırım’da Hayat-ı Umumiye ve Müslümanlar”, **Vakit**, 16 Kasım, 1922.
- “Kırım İlan-ı İstiklal etti”, **Tevhid-i Efkar**, 5 Ocak 1922.
- “Kırım Açları İçin Türk ve Müslüman Dünyasına Bir Müracaat”, **İkdam**, 13 Nisan 1922.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



doi



- “Kırımdaki Kardeş ve Milletdaşlarınızın Hali”, **İkdam**, 10 Nisan 1922.
- “Kırım Hariciye ve Harbiye Nazırı Cafer Seydahmet Bey’le bir Hasbihal”, **Tevhid-i Efkar**, 10 Nisan 1922.
- “Kırım Açlarına Yardım”, **Türkiye Hilal-i Ahmer Mecmuası**, C. 2.Sene, S.17, 15 Kânunusani 1923, s. 121-125.
- “Kırım’da Rüşdiye Mektepleri”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.8, 8 Temmuz 1326, s. 134-136.
- “Kırımlıların Hayat-ı Askeriye ve Terbiyesinden Bir Sahife-İstırad-Mengli Giray Han’ın Devlet-i Aliye’ye İlticası-Kalgablak Rütbesinin İhratı”, **Tedrisat Mecmuası**, C.7.Sene, S.39, Haziran 1333, s. 460-464.
- “Kısm-ı Mahsus: Rusya’da Müslümanların Telaşesi”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.21, 28 Teşrinievvel 1326, s. 340-341.
- “Kısmı Mahsus: Rus Matbuatından”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.24, 18 Teşrinisani 1326, s. 395-396.
- “Kısm-ı Mahsus: Takib-i Emvât (Rusya’da Büyüklerin Canlarına Değil Ölülerine Bile Zulüm Edildiği Hakkında), **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.25,25 Teşrinisani 1326, s. 14-15.
- “Matbuat - Türkistan ve Kırgızistan”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.366, 22 Ağustos 1334, s. 34-37.
- “Matbuat / Türkistan’ın Hali (Tercüman - Kırım)”, **İslam Dünyası**, C.1, S.12, 1 Ağustos 1329, s. 189-190.
- “Matbuat / Musa Carullah Efendi’nin Petersburg’da Çıkan (İl) Gazetesi’nde Yazdığı Şeriat-ı İslamiyeye Benim Nazarım İsimli Makalesinden”, **İslam Dünyası**, C.1, S.20, 23 Kânunuevvel 1329, s.318-319.
- “Mektuplar ve Cevaplarımız”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.33, 7 Şubat 1328-20 Şubat 1913, s. 161.
- “Mektuplar/Rusya’dan”, **İslam Dünyası**, C.1, S.1, 6 Mart 1330, s. 15-16.
- Misafir-i Fazilemiz (Türkistan-ı Çinî Ahal-i Müslimesi), **Beyan-ül Hak**, C. 2.Sene, S.71, 19 Temmuz 1326, s. 1393-1396.
- “Moskova’da Arapça Matbaa”, **İslam Dünyası**, C.1, S.19, 29 Teşrinisani 1329, s. 302.
- “Muhaberat-ı Mahsumumuzdan: Hive Ahvalı”, **İslam Dünyası**, C.2, S.2, 20 Mart 1330, s. 28-29.
- “Muktesebat: Kazan’da Vaysi Mezheb-i Siyasiyesi”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.26, 9 Kânunuevvel 1326, s. 31.
- “Müsâvât Fırkasının Protestosu”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 8-9.
- “Orenburg İslamlarında Talebelere Yardım Cemiyeti”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.10, 5 Ağustos 1326, s. 170.
- “Özbekistan Hilal-i Ahmeri”, **Türkiye Hilal-i Ahmer Mecmuası**, C.6.Sene, S.66, 15 Şubat 1927, s. 205-207.
- “Petersburg Mektupları (Tatar Ailesi’ne Ziyaret Hakkında)”, **İctihad**, C.3.Sene, S.42, 1 Mart 1328, s.1023-1024.
- “Petersburg’da Müslüman Muallimlere”, **İslam Dünyası**, C.1, S.23, 6 Şubat 1329, s. 384.

- “Petersburg’da Yeni Bir Cemiyet (Sırat-ı Müstakim Cemiyeti)”, **İslam Dünyası**, C.1, S.24, 20 Şubat 1329, s. 400.
- “Petersburg Camii Şerifi”, **Servet-i Fünun**, C.47, S.1198, 8 Mayıs 1330, s. 22.
- “Petersburg’ta Münteşir Rossiya Gazetesinden Alınmıştır: Asya’nın İntibahı”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.69, 12 Haziran 1330-25 Haziran 1914, s. 359-360.
- “Preporeç Gazetesinden 19 Ağustos 1918 - Kırım İle Münasebet”, **İstihbarat-ı Siyasiye-i Umumiye Mecmuası**, C.1, S.154, 2 Eylül 1334, s. 15-22.
- “Rus Âlem-i İslam’ında Bir Merasim (Fazıl Kemaleddin Sultanof Efendi’nin Devriye-i Memuriyesi Merasimi)”, **Beyan-ül Hak**, C.3.Sene, S.94, 10 Kânunusani 1326, s. 1770-1771.
- “Rusya İslamlarının Terakkisi”, **Servet-i Fünun**, C.49, S.1268, 17 Eylül 1331, s.310.
- “Rusya Müslümanları Arasına İlka-yı Nifak”, **Servet-i Fünun**, C.51, S.1314, 11 Ağustos 1332, s.169.
- “Rusya Müslümanları Uyanıyor”, **İctihad**, C.1.Sene, S.9, Teşrinievvel 1905, s.130-131.
- “Rusya Müslümanlarımız”, **İctihad**, C.1.Sene, S.11, Nisan 1906, s.161-162.
- “Rusya Müslümanlarının İstikbali”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.14, S.363, 1 Ağustos 1334, s.236-244.
- “Rusya Müslümanlarının Medrese ve Tahsil İşleri”, **İslam Dünyası**, C.1, S.17, 27 Teşrinievvel 1329, s.267-269.
- “Rusya’da Cuma Tatili Meselesi”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.19, 14 Teşrinievvel 1326, s. 313-314.
- “Rusya’da İslamlara İlane Sandığı Koymaya Müsaade Etmiyorlar”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.17, 30 Eylül 1326, s. 282.
- “Rusya’da Mektebler”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.21, 28 Teşrinievvel 1326, s.341.
- “Rusya’da Müslümanlar”, **Servet-i Fünun**, C.50, S.1279, 10 Kânunuevvel 1331, s.67-68.
- “Rusya’da Müslümanlara Yapılan Mezalim”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.8, S.194, 10 Mayıs 1328, s.229.
- “Rusya’da Neler Oluyor? Zulüm ve İstibdad - Hak ve Hürriyet”, **Servet-i Fünun**, C.49, S.1259, 9 Temmuz 1331, s.164-166.
- “Rusya’da Tebeddül-i Vükela”, **Servet-i Fünun**, C.51, S.1310, 14 Temmuz 1332, s. 124.
- “Rusya’daki Ahali-i İslamiye”, **Servet-i Fünun**, C.40, S.1019, 2 Kânunuevvel 1326, s.118-119.
- “Rusya’daki Partiler ve Rusya Müslümanlarının Takip Edecekleri Siyaset”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, s.373, 10 Teşrinievvel 1334, s. 172-174.
- “Rusyalı İslamların Duma Meclisinde Beyanatı”, **Servet-i Fünun**, C.49, S.1265, 29 Ağustos 1331, s. 268-269.
- “Rusya-Türkiye Münasebâtından”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.4, 15 Teşrinisani 1339, s. 15-16.
- “Sovyet Cumhuriyetleri İttifakı”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 7-8.
- “Sovyetler İttifakı ve Lehistan”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 10-11.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- “Şimal-i Kafkasya’da -Çeçenlerin Şikâyeti-”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 15.
- “Şimâl Türkleri Arasında”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 14.
- “Şuun (Azerbaycan)”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.15, S.372, 3 Teşrinievvel 1334, s. 151-152.
- “Şuûn: Kurtuluş Günlerinde Kardeş Musahabeleri”, **Türk Yurdu**, C.VII (C.14), S.157, 15 Mayıs 1334-15 Mayıs 1918, s. 184-186.
- “Şuûn: Rusyalı İslam Şakirdlerine Yardım Cemiyeti”, **Türk Yurdu**, C.VII (C.14), S.160, 15 Temmuz 1334-15 Temmuz 1918, s. 254.
- “Şuûn: Türk Ocağında Kırım, Kafkas ve Azerbaycan Murahhasları-Rusya Müslümanlarının Millî Matbuatı Tamamen Kapatılmıştır-Ayaz İshakî Efendi-”, **Türk Yurdu**, C.VII (C.14), S.161, 15 Ağustos 1334-15 Ağustos 1918, s. 275-277.
- “Şuun (Osmanlı İtalya Muharebesi, Mısır, Bulgaristan, Afganistan, Hindistan, Afrika, Buhara)”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.9, S.212, 13 Eylül 1328, s. 78-80.
- “Şuun - (Trablus - Mücahid’in İslamiye’nin Ahvali - Kafkasya - Neşr-i Maarif Cemiyeti – Türkistan’da İslam Kütüphaneleri - Hindistan’da İntibah-ı Milli - İskender Şah’ın Vasiyeti)”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.11, S.275, 5 Kânunuevvel 1329, s. 239-240.
- “Şuun / Harb-i Umumi ve Âlem-i İslam-İran-Kafkasya-Buhara, Kırım, Hive, Kırgız ve Tataristan-Afganistan-Mısır-Hindistan-Tunus-Cezayir-Fas-Müslümanların Ahı”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.12, S.311, 26 Eylül 1330, s. 434-436.
- “Şuun / Âlem-i İslam’ın Galeyan ve Heyecanı-Müslümanlıkta Azim Bir İntibah-İran-Kafkasya, Türkistan-Mısır-Hindistan-Aden, Somali-Habeşistan-Amerika”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.12, S.312, 9 Zilhicce 1332, s. 445-449.
- “Şuunat: Kırım Hükümeti Müslüman Parlamentosunun Mukarreratı”, **Ceride-i Sofiye**, C.5, 5.Sene, S.143, 14 Haziran 1334, s. 422.
- “Şuun-u İslam: Rusyalı İslam Tüccaranı”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.3, 29 Nisan 1326, s. 50-52.
- “Şuun-u İslam: Şehzade Abdürrahim Efendi-Ehl-i İslamın Vaziyet-i İktisadiyesi- Bi-Ruh Estib Canlanıyor-Sivastopol Sahilindeki Şühedamız-Hindistan’da Adem-i Memnuniyet Devam Ediyor”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.11, 12 Ağustos 1326, s. 184-186.
- “Şuun-u İslam: Tervisek Şehrinde Kız Mektebi-Kırgızlarda Maarife Heves-Cava Ceziresi ve Japonya”, **Tearüf-i Müslimin**, C.1, S.21, 28 Teşrinievvel 1326, s. 345-346.
- “Şuun-ı İslamiyye / Romanya ve Yeni Müslüman Tebası - Saide Hanım Müftüzade - Yeni Bir Cemiyet-i İlmiyye - Rusya’da Türkmen Mektepleri - Petersburg’ta İslam Matbaası”, **İslam Dünyası**, C.1, S.16, 7 Teşrinievvel 1329, s. 254-256.
- “Şuun-u Medeniyye- Bir Nüfus İstatistiki (Rumeli Gazetesinden)-Rusya Müslümanları-Almanya’ya Seyahat-Türkler ve Almanya”, **Servet-i Fünun**, C. 40, S.1031, 24 Şubat 1326, s. 402-405.
- “Şuun-u Mütenevvia (Terbiye-i Bedayıperverane ve Kart Postalları - Petersburg’da Seyr-i Sefain Kongresi - Uyku Hastalığı Hakkında)”, **Servet-i Fünun**, C. 35, S.895, 5 Haziran 1324, s. 174-176.
- “Tatarların Büyük Şairi Abdullah Tukayif”, **İslam Dünyası**, C.1, S.4, 11 Nisan 1329, s. 63-64.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013

- “Tercüman Gazetesi”, **Doğru Söz**, S.8, 27 Haziran 1906, s. 7.
- “Terviski Cemiyet-i Hayriyesinin Faaliyeti”, **Tearüf-i Müslimin**, C.2, S.32, 19 Kânunusani 1326, s. 128.
- “Türkistan - Türkistan’dan Kalan Yirmi Yedi Bin Çocuk”, **Sebilürreşad (Sırat-ı Müstakim)**, C.23, S.579, 13 Kânunuevvel 1329, s. 112.
- “Türkistan Ahvali ve Hareket-i Arz”, **Beyan-ül Hak**, C.3.Sene, S.95, 17 Kânunusani 1326, s. 1787.
- “Türkistan’da”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.1, 26 Eylül 1339, s. 15-16.
- “Türkistan’da -Fergana’da Açlık-”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.2, 15 Teşrinievvel 1339, s. 15.
- “Türkistan’da İsyan”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 13-14.
- “Türkistan’daki Mahakim-i Şer’iyyenin Lağvı”, **İslam Dünyası**, C.1, S.19, 29 Teşrinisani 1329, s. 301.
- “Türkiye Hangi Siyaseti Ta’kib Etmelidir?”, **Yeni Kafkasya**, C.1.Sene, S.5, 1 Kânunuevvel 1339, s. 15-16.
- “Türklük Şuûnu: Turan ve Türk Cemiyetleri”, **Türk Yurdu**, C.I, S.6, 26 Kânunusani 1327-Şubat 1912,s. 103-104.
- “Türklük Şuûnu: Mühim Bir Ziya”, **Türk Yurdu**, C.I (C.2), S.17,20 Haziran 1328-11 Temmuz 1912, s. 290.
- “Türklük Şuûnu: Kuyaş” Ceridesi ve “An” Mecmuası, Avrupa’da Şark Tetkik Cemiyetleri, Hilâl-i Ahmer İânesi”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.31, 10 Kânunusani 1328-23 Ocak 1913,s. 128-129.
- “Türklük Şuûnu: Türk Kadınlarının Faaliyet ve Fedakârlığı, Bakü’de Yaşlı Hanımlara Mahsus Dersler, Kazan’da Türk Kız Lisesi, Orenburg’da Kız Sanayi Mektebi”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.33, 7 Şubat 1328-20 Şubat 1913, s. 161-162.
- “Türklük Şuûnu: Şimal Türklerinde İktisadi Teşebbüsler”, **Türk Yurdu**, C.II (C.3), S.34, 21 Şubat 1328-6 Mart 1913,s. 177.
- “Türklük Şuûnu: Abdullah Tukayef’in Vefatı, Şimalli Hemşirelerimiz”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.38, 18 Nisan 1329-1 Mayıs 1913, s. 259.
- “Türklük Şuûnu: Türkçe Yeni Bir Ceride, Türkler Arasında İktisadi Faaliyetler, Türkmenler Arasında Taharriyât ve Tevkifât”, **Türk Yurdu**, C.II (C.4), S.47, 22 Ağustos 1329-4 Eylül 1913, s.431-432.
- “Türklük Şuûnu: İl”, **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.53, 24 Teşrinisani 1329-27 Kasım 1913, s. 96.
- “Türklük Şuûnu: Türk Mudhika Yazıcılarından Nefes Beyin Kırklığı-Türk Kızlarında Maarif Hevesi-Mahmud Esad Efendinin Şimal Türkleri Arasında Seyahate Dair”, **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.54, 28 Teşrinisani 1329-11 Aralık 1913,s. 109-111.
- “Türklük Şuûnu: Ayna Mecmuası-Bir Türk Müverrihinin İlmi Memuriyeti-Muvaffakiyetli Bir Hikâye-Çok Masraflı Bir Cenaze ve Cenaze Masraflarının Umûr-ı Hayriyeye Sarfı Kararı-Dağıstan’da Bir Türk Mektebi ”, **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.55, 12 Kânunuevvel 1329-25 Aralık 1913, s. 127-128.
- “Türklük Şuûnu: Kadim Tercüman Gazetesi”, **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.56,28 Kânunuevvel 1329-8 Ocak 1913, s. 143.

Turkish Studies

International Periodical For the Languages, Literature and History of Turkish or Turkic
Volume 8/11 Fall 2013



- “Türklük Şuûnu: Şimâl Türklerinde Terakkî Eserleri”, **Türk Yurdu**, C.III (C.5), S.57, 7 Kânunusani 1329-20 Ocak 1914, s. 158-159.
- “Türklük Şuûnu: Sadâ-yı Türkistan ve Sadâ-yı Fergana”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.65, 1 Mayıs 1330-15 Mayıs 1914, s. 297-298.
- “Türklük Şuûnu: Kazan'da Büyük Bir Yangın-Profesör Katanof Kütüphanesi'nin Satın Alınması”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.66, 15 Mayıs 1330-28 Mayıs 1914, s. 314-315.
- “Türklük Şuûnu: Kazan'da Sokak İsimleri-Kazan'da Şark Kulübü'nün Mütalâa Salonu”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.68, 29 Mayıs 1330-11 Haziran 1914, s. 348.
- “Türklük Şuûnu: Petersburg'ta Müslümanlar İçtimai”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.70, 10 Temmuz 1330-23 Temmuz 1914, s. 379.
- “Türklük Şuûnu: Petersburg'ta Müslümanlar İçtimai”, **Türk Yurdu**, C.III (C.6), S.71, 24 Temmuz 1330-6 Ağustos 1914, s. 395-396.
- “Türklük Şuûnu: Cihan Harbi'nin Türk Dünyasına Tesirleri”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.8), S.82, 23 Nisan 1331-6 Mayıs 1915, s. 117-118.
- “Türklük Şuûnu: Çanakkale Müdafaası ve Kafkasya Müsademesi”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.8), S.85, 4 Haziran 1331-17 Haziran 1915, s. 157.
- “Türklük Şuûnu: Orenburg Müftüsünün Vefatı”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.8), S.91, 27 Ağustos 1331-9 Eylül 1915, s. 218.
- “Türklük Şuûnu: Şimal Türklerinde”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.92, 10 Eylül 1331-23 Eylül 1915, s. 233.
- “Türklük Şuûnu: Rusya'da”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.93, 24 Eylül 1331-7 Ekim 1915, s. 244.
- “Türklük Şuûnu: Kırgız Türkleri Asker Edilecekmiş”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.95, 22 Teşrinievvel 1331-4 Kasım 1915, s. 263.
- “Türklük Şuûnu: Türk ve Tatar Heyeti”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.100, 31 Kânunuevvel 1331-13 Ocak 1915, s. 312-313.
- “Türklük Şuûnu: Türk ve Tatar Heyeti”, **Türk Yurdu**, C.IV (C.9), S.102, 28 Kânunusani 1331-10 Şubat 1916, s. 332.

KAYNAKÇA

- ANDİCAN, Ahad, *Osmanlı'dan Günümüze Türkiye ve Orta Asya*, Doğan Kitap, İstanbul 2009.
- BARGAN, Hüseyin “Ahmet Mithat Efendi ve İdil-Ural Türkleri”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S.13, Bahar 2002.
- KURNAZ, Şefika, “Rusya Türklerinde kadınlarla ilgili gelişmelerin Osmanlı Kamuoyuna Yansımaları”, *Türk Yurdu*, S.148-149, Aralık 1999-Ocak 2000.
- SARAY, Mehmet, “Rusya'nın Asya'da Yayılması”, *İ.Ü. Edebiyat Fakültesi, Tarih Enstitüsü Dergisi*, S.10-11, İstanbul 1979, 1980.